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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DEL CONSELL COM ARCAL DE 
L’ALT PENEDÈS DEL DIA 10 DE MARÇ 2016 
 
A Vilafranca del Penedès, a les 19:30 hores del dia 10 de març de 2016, es reuneix a 
la sala de sessions de la seva seu el Ple del Consell Comarcal de l’Alt Penedès, amb 
la finalitat de celebrar sessió ordinària amb els assistents ressenyats tot seguit: 
 
ASSISTENTS:   
Olivella Pastallé, Francesc Ramon CIU 
Lluís Valls Comas, vicepresident primer PSC-CP 
Xavier Lluch Llopart, vicepresident segon CIU 
Ramon Carbó Vert, vicepresident tercer CIU 
Servand Casas Mateo, vicepresident cinquè PSC-CP 
Cols Canals, Joan CIU  
Bosch Morgades, Jordi CIU  
Gusi Amigó, Raimon CIU  
Martí Ràfols, José Maria CIU  
Moreno Pascual, Sixto CIU  
Ros Peirón, Llorenç CIU  
Soler Mateu, Pere CIU  
Vallès Domingo, Sergi CIU  
Casado Ruiz, Raul PSC-CP  
Edo Vargas, Francesc Xavier PSC-CP  
Martínez Bravo, Maria Filomena PSC-CP  
Mérida López, Susanna PSC-CP  
Ramirez Burdalo, Lucas PSC-CP  
Romero Gamarra, Francisco PSC-CP  
Estruga Aguilar, Maria Dolors ERC  
Llop Fernàndez, Lluïsa Maria ERC  
Mascaró Bujaldón, Josefina ERC  
Pagés Pont, Pol ERC  
Ribas Ferrer, Josep Maria ERC  
Sàbat Lluverol, Pere ERC  
Baqués Capellades, Anna CUP-PA  
Carbó Giró, Carlota CUP-PA  
Díez de los Ríos Sánchez, Diego ENTESA  
Peñafiel Hervás, Antonio ENTESA  
Caldentey Querol, Lluís Fernando PP  

 
Gerent: Francesc Rosell Bascompte 
Interventor: Antoni Peiret de Antoni 
Actua com a Secretari: Xavier Rodado Honorato 
 
EXCUSA ASSISTÈNCIA: 
Martínez Alonso, Alfred PSC-CP  
Bonell Chacón, Eva CUP-PA  
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El president obre la sessió d’acord amb la següent: 
 
ORDRE DEL DIA 
 
I- PART RESOLUTIVA 
 

1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior d’11 de febrer de 2016. 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE L’ÀREA D’EC ONOMIA I 

HISENDA 
 

2. Aprovació de l’expedient de modificació de crèdit núm. 2 del Consell Comarcal 
corresponent al pressupost 2016. 
 

3. Abonament dels imports deixats de percebre com a conseqüència de la 
supressió de la paga extraordinària, així com de la paga addicional de 
complement específic o pagues addicionals equivalents, corresponents al mes 
de desembre de 2012, i l’increment global de l'1 per cent de les retribucions del 
personal del Consell Comarcal de l’Alt Penedès. 
 

4. Baixa i alta en el règim de dedicacions dels membres de la Corporació. 
 

5. Aprovar provisionalment la modificació de diverses ordenances fiscals del 
CCAP. 
 

6. Aprovar l’inici de l’expedient de contractació del servei de neteja de les 
dependències de l’edifici de Can Freixedas, seu del Consell Comarcal de l’Alt 
Penedès. 

 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE L’ÀREA DE P LANS 

TRANSVERSALS  
 

7. Aprovar la modificació del Reglament de l’Escola de Música de l’Alt Penedès. 
 

8. Aprovar l’inici de l’expedient de contractació per a la gestió del servei públic de 
monitoratge de transport escolar de la comarca de l’Alt Penedès,  modalitat 
concessió. 

 
 
II- PART DE CONTROL 

 
9. Donar compte de Decrets de la Presidència. 
10. Donar compte de Resolucions de la Gerència. 
11. Donar compte de l’acta de la Junta de Govern de la sessió de 28 de gener i 11 

i 18 de febrer de 2016. 
12. Moció que presenta el grup comarcal d’ERC en suport al Sr. Marcel Surià, 

exalcalde de Santa Fe del Penedès. 
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13. Moció que present el grup comarcal d’ERC per rebutjar la legitimitat de la 
monarquia espanyola. 
 

14. Prendre coneixement de la renúncia al càrrec de consellera comarcal de la 
senyora Eva Bonell Chacón. 
 

15. Informacions de la Presidència.  
16. Precs i Preguntes. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
I- PART RESOLUTIVA 

 
 

1- Aprovació de l’acta de la sessió anterior d’11 d e febrer de 2016. 
 
L’acta és aprovada per unanimitat dels consellers presents dels grups polítics 
comarcals de CIU, del PSC-CP, d’ERC, de la CUP-PA, d’ENTESA i del PP. 

 
 

2- Aprovació de l’expedient de modificació de crèdi t núm. 2 del Consell 
Comarcal corresponent al pressupost 2016 
 
Atès que s’han de realitzar despeses que no es poden demorar, i essent insuficients els 
crèdits consignats a les partides corresponents i existint la possibilitat de finançar-los amb 
l’aplicació de majors ingressos i d’una baixa de partida, supòsit previst en el finançament 
de l’expedient de crèdits extraordinaris i suplements de crèdit. 
 
Vist l’informe preceptiu d’Intervenció. 
 
Vist l’article 177 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el 
Text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, i vistes les Bases sisena i setena 
d’execució del pressupost, ambdues incloses. 
 
S’ACORDA: 
 

1- Aprovar l’expedient núm. 2, de modificació de crèdits (modalitat habilitació de 
crèdits extraordinaris i suplements de crèdit) en el pressupost de la corporació 
corresponent a l’exercici de 2016, mitjançant l’aplicació de majors ingressos i 
d’una baixa de partida, de conformitat amb el que disposa l’article 177 del Reial 
Decret 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora 
de les Hisendes Locals, segons el detall següent: 
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CRÈDITS EXTRAORDINARIS 
 Partida 
150.83100 Microcrèdits habitatge  (amp) 16.128,96 
341.2279900 Treballs realitzats per altres empreses, Torneig 

comarcal futbol 7    (amp) 
 

10,00 
 TOTAL CRÈDITS EXTRAORDINARIS . .  . . . . . . . . . .  16.138,96 
 
SUPLEMENTS DE CRÈDIT 
 Partida 
241.14305 Personal laboral, Joves per l’Ocupació, 

SOC001/15/00053 
8,30 

241.14307 Personal laboral, Fem Ocupació per a Joves, FOJ-23-
2015 

3.918,46 

241.15100 Gratificacions Jover per l’Ocupació, 
SOC001/15/00053 

11.990,00 

241.1600004 Quotes S. Social. Joves per l’Ocupació, 
SOC001/15/00053 

167,38 

241.1600006 Quotes S. Social, Fem Ocupació per a Joves, FOJ-
23-2015 

1.414,54 

241.2279900 Treballs realitz. per altres empreses, Joves per l’ 
Ocupació SOC001/15/00053 

35.180,00 

241.2279902 Treballs realitzats per altres empreses, Fem Ocupació 
per a Joves FOJ-23-2015 

11.990,00 

241.2302001 Dietes personal Joves per l’Ocupació, 
SOC001/15/00053 

1.990,00 

 TOTAL SUPLEMENTS DE CRÈDIT. . . . . . . . . . . . . .  66.658,68 
TOTAL CREDITS EXTRAORDINARIS I SUPLMENTS DE CRÈDIT . .  82.797,64 
  
FINANÇAMENT 
 
MAJORS INGRESSOS 
Concepte 
45053 Tf. Generalitat, Fem Ocupació per a Joves, FOJ-23-

2015 
17.323,00 

45055 Tf. Generalitat, Joves per l’Ocupació, 
SOC001/15/00053 

49.335,68 

76100 Tf. Diputació, Microcrèdits habitatge   (amp) 5.000,00 
83100 Reintegres microcrèdits habitatge (amp) 11.128,96 
                            TOTAL MAJORS INGRESSOS  . . . . . . . . . . . . . .  . .     82.787,64 
 
BAIXES PER TRANSFERENCIES DE PARTIDES 
Partida   
341.48001     Conveni Assoc. Promoció de l’Esport – Torneig futbol 7   10 
                           TOTAL BAIXES PER TRANSF. DE PARTIDES. .  . . . .  10 

 
TOTAL MAJORS INGRESSOS, BAIXES PER TRANSFÈNCIES DE 
PARTIDES  

 
82.797,64 
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2- Exposar al públic l'expedient durant  un termini de quinze dies, a comptar des de 
la publicació d’aquest anunci al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona i 
taules d’anuncis de la Corporació, a efectes del seu examen i presentació de 
possibles reclamacions, de conformitat amb allò que disposa l’article 177.2 en 
relació amb el 169.1 del Text refós de la Llei reguladora de les Hisendes locals, 
aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 març. Transcorregut aquest termini 
sense que s’hagi presentat cap reclamació, l’expedient s’entendrà aprovat de 
forma definitiva, sense necessitat d’adoptar-se un nou acord. 

 
 
INTERVENCIONS: 
 
Vicepresident tercer, conseller senyor Ramon Carbó: 
Es proposa aquesta modificació, que té dos eixos principals. Un és la creació d’una 
partida de microcrèdits; aquests diners estaven englobats dins de l’àrea d’Habitatge. I 
ara hi fem una partida específica, perquè és una partida on surten crèdits i també en 
retornen. Per tant, per a la millor gestió d’aquests microcrèdits hem cregut convenient 
habilitar una partida fora del concepte general de lo que era Habitatge.  
I la segona part més significativa és la incorporació de majors ingressos de 
subvencions i ajuts que hem rebut de diferents administracions superiors per tema 
d’Ocupació i plans de Joventut. Són coses que havíem demanat, que a l’hora de fer el 
pressupost no teníem garantides, que ara han arribat consignades i les incorporem al 
pressupost. 
Bàsicament, són aquestes dues parts les més rellevants d’aquesta modificació que es 
proposa per a la seva aprovació. 
 
Antoni Peñafiel, Candidatures de L’Entesa – ICV - EUiA- EPM- VeC- (ENTESA): 
Des del grup de les Candidatures de l’Entesa, ens abstindrem en aquesta votació per 
dos motius. 
El primer, és com fem habitualment, quan és una proposta del Govern que no s’ha 
treballat amb el nostre grup. Entenem que, com que no hi hem participat en 
l’elaboració, l’Entesa ens abstindrem. 
I l’altra és que hi ha alguna partida d’aquí que ens genera algun dubte. En el sentit, per 
exemple, se’ns va explicar a la Comissió Informativa que s’engloba dintre del 
programa de Microcrèdits, tant el que pot ser una reforma d’un habitatge per llogar-lo, 
com l’ajut econòmic a famílies que estan en situació de risc d’un tall de llum o d’un tall 
d’aigua. Entenem que són situacions diferents. Que en un cas provablement un crèdit 
hi pot ajudar, i que en l’altre cas potser el que estem fent és engreixar una pilota que al 
cap de 12 ò 24 mesos pot ser encara més gran.  
En tot cas, com que nosaltres tenim aquests dubtes, no volem dificultar l’aprovació, 
però sí que expressar aquest punt de vista. I per tant, ens abstindrem a la votació. 
 
Anna Baqués, Candidatura d’Unitat Popular – Poble Actiu (CUP-PA): 
Nosaltres farem una abstenció, també, perquè és una qüestió purament tècnica que va 
lligada al pressupost i preferim no entrar-hi.  
 
President: 
En tot cas, aclarir-li, conseller,  que el tema dels microcrèdits és un tema que realment, 
tal com s’està treballant des de l’Àrea d’Habitatge, és un tema amb un cert punt 
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innovador. I que amb el suport de la Diputació li podem donar recolzament.  I que 
realment, a moltes famílies i persones amb problemes de liquiditat els hi va molt bé per 
poder arribar a l’habitatge, per poder arribar a tenir un habitatge de lloguer social. És 
veritat que en algun cas hi ha l’apartat de les possibles reformes, però que al final, lo 
que ens interessa és que hi hagi acord entre el que posa el lloguer ei el que lloga. I 
que tothom tingui les garanties jurídiques de que realment es portarà a terme, d’acord 
amb els cànons establerts, el contracte que s’estableix entre les dues parts. Moltes 
vegades ens hem trobat que aquests contractes i aquest posar d’acord les dues parts, 
no és viable perquè hi ha algun problema econòmic en alguna de les dues parts. Fins 
avui, tots aquests microcrèdits amb habitatge que hem deixat s’han anat retornant, 
d’acord amb lo establert. I per tant, en aquest sentit, pensem que és una eina més de 
dinamització d’aquest tema. De totes maneres, entenc perfectament la seva abstenció 
i no la poso en dubte en cap moment. La respecto perfectament. Era per intentar 
aclarir-li aquest tema.  
 
 Antoni Peñafiel, Candidatures de L’Entesa – ICV - EUiA- EPM- VeC- (ENTESA): 
En tot cas, per això ens abstenim i no dificultem l’aprovació. En tot cas potser, 
treballant més el contingut, segurament, podríem aclarir aquest dubtes. Simplement 
volem expressar el nostre punt de vista.  
 
President: 
Gràcies. En tot cas, si necessita més aclariments en aquest sentit, té el Joan 
Rodríguez, cap de l’Àrea d’Habitatge, a disposició . I el conseller d’Habitatge, el senyor 
Pere Soler, per poder-li explicar i avançar en aquest tema. Més que res perquè quedi 
clar i ho tinguem tots ben clar.  
 
Conseller senyor Pere Soler: 
Més que res per matisar una mica el tema dels microcrèdits. Inicialment es basaven en 
temes de lloguer tramitat a través del Consell Comarcal. Gent que tingués dificultats 
per donar la fiança o la primera paga, se li facilitava, bàsicament, quan hi havia al 
darrere una subvenció demanada a Generalitat pels ajuts de lloguer. Donat que 
aquests ajuts trigaven en arribar un temps excessivament llarg per a les necessitats de 
l’usuari, es va crear aquesta figura del microcrèdit. De manera que facilitàvem el crèdit 
amb la garantia de la devolució en el moment de cobrar la subvenció. 
En un Ple, crec que del mes de desembre, es va ampliar a lo que eren lloguers que no 
fossin de la Borsa del Consell Comarcal, a temes d’hipoteques o a temes de reformes 
per facilitar l’adequació de l’habitatge per poder posar-lo a lloguer.  
Bàsicament sempre ha sigut amb una “garantia de retorn” en aquests sentits; que hi 
ha una subvenció al darrere que està a punt d’arribar que sabem que està concedida o 
que després hi haurà uns ingressos de lloguer, en el cas del propietari. I en el cas de 
que sigui una persona que ha tingut una dificultat per pagar una quantitat de quotes 
d’una hipoteca i el banc li ha proposat que, si es posa al dia, li renoven la hipoteca 
facilitant el pagament posterior. Són en casos molt puntuals. No per pagar rebuts de 
llum o despeses habituals. Per aquests temes ja hi ha altres canals des de Serveis 
Socials i d’Habitatge.  
 
VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per 26 vots a favor dels consellers presents dels grups 
polítics comarcals de CIU, del PSC-CP, d’ERC i del PP, i 4 vots d’abstenció dels grups 
polítics comarcals de la CUP-PA i d’ENTESA. 
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3- Abonament  dels imports deixats de percebre com a conseqüència de la 
supressió de la paga extraordinària, així com de la  paga addicional de 
complement específic o pagues addicionals equivalen ts, corresponents al mes 
de desembre de 2012.  
 
Atès que el Consell Comarcal de l’Alt Penedès va aplicar les previsions de l’article 2 
del Reial Decret-Llei 20/2012, de 13 de juliol, mitjançant l’aprovació d’acord pel Ple del 
Consell Comarcal de data 20 de desembre de 2012 on es va aprovar la seva aplicació, 
i no va abonar als empleats públics la paga extraordinària corresponent al mes de 
desembre de 2012, mantenint la corresponent cotització al règim general de la 
Seguretat Social d’acord amb allò previst en l’article 5 de l’esmentada norma, tot i no 
haver estat abonada l’esmentada quantia. 
 
Atès que inicialment es va abonar als empleats/ades d’aquest Consell Comarcal la 
quantia corresponent al 24,44% de la totalitat de la paga extraordinària en virtut de la 
Sentència 91/2014 dictada pel Jutjat Social 22 de Barcelona, motiu pel qual no s’han 
aplicat les previsions de la DA 12a de la Llei 36/2015, de 26 de desembre, de 
Pressupostos Generals de l’Estat per l’any 2015. 
 
Atès que per acord del Ple de 12 de novembre de 2015 es va aprovar abonar el 
26,66% de la paga extraordinària corresponent al mes de desembre de 2012, d’acord 
amb les previsions de l’article 1 del RD-Llei 10/2015, per una quantia total de 
40.071,62 € a càrrec del Capítol I del pressupost del Consell Comarcal, sense que 
s’hagi d’incloure en aquesta obligació cap despesa en matèria de Seguretat Social en 
haver-se satisfet les quanties corresponents en l’exercici 2012. 
 
Atès que la disposició addicional dotzena de la Llei 48/2015, de 29 d’octubre, preveu 
que cada administració pública, en el seu àmbit, podrà aprovar dins l’exercici 2016, i 
per una sola vegada, una retribució de caràcter extraordinari l'import serà l'equivalent a 
les quantitats encara no recuperades dels imports efectivament deixats de percebre 
com a conseqüència de la supressió de la paga extraordinària. Les quantitats que, 
podrà abonar, seran les equivalents a la part proporcional corresponent a 91 dies de la 
paga extraordinària, paga addicional de complement específic i pagues addicionals del 
mes de desembre o  proporcionalment al còmput de dies que hagués correspost. Per 
altra banda, podran ser les equivalents a un 49,73% de l'import deixat de percebre per 
aplicació de l'esmentat precepte. Les quantitats a abonar s'han de minorar en les 
quanties que s'haguessin satisfet per aquests mateixos conceptes i períodes de temps 
com a conseqüència de sentència judicial o altres actuacions. 
 
Atès que resta pendent d’abonar el 48,90% dels imports efectivament deixats de 
percebre com a conseqüència de la supressió de la paga extraordinària de l’any 2012. 

 
Vist l’informe emès pel tècnic de Recursos Humans de data 26 de febrer de 2016 (inf. 
19/16). 
 
Vist l’informe emès per l’interventor del Consell Comarcal en relació a la situació 
econòmica-financera. 
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Vista la previsió d’existència pressupostària adequada a la proposta que es formula al 
ple del Consell Comarcal de l’Alt Penedès.  
 
Vist el que disposa la Llei 48/2015, de 29 d’octubre, de Pressupostos Generals de 
l’Estat per a l’any 2016. 
 
S’ACORDA: 
 

1- Abonar, aquest mes de març, d’acord amb l’habilitació pressupostària de la que 
a hores d’ara es disposa, el 24,45% de la paga extraordinària corresponent al 
mes de desembre de 2012, d’acord amb les previsions de la disposició 
addicional dotzena de la Llei 48/2015, de 29 d’octubre, l'any 2016, per una 
quantia total de 36.749,86€ a càrrec del Capítol I del pressupost del Consell 
Comarcal, sense que s’hagi d’incloure en aquesta obligació cap despesa en 
matèria de Seguretat Social en haver-se satisfet les quanties corresponents en 
l’exercici 2012 en dos pagaments. 

2- Donar trasllat de l’acord al servei de Recursos Humans i a la tresoreria del 
Consell Comarcal. 

 
 
INTERVENCIONS: 
 
President: 
Tots els consellers i conselleres teniu un nou dictamen sobre la taula. Hi ha un canvi 
de dictamen. I per tant, en tot cas, abans de que s’expliqui el contingut del punt, faré 
una breu referència al perquè del canvi del dictamen. I per tal que després el secretari 
pugui llegir la proposta, caldrà que prèviament fem la votació de la urgència pel canvi 
del dictamen.  
Senzillament, tal com deia la proposta, hi havia una previsió de pagament de la paga 
extraordinària que es devia de l’any 2012, més l’increment de l’1% salarial per als 
treballadors. Amb una proposta del març, juny i setembre. Estava previst fer-ho 
d’acord amb el tancament de l’exercici anterior per part dels tècnics del Consell 
Comarcal i de la Diputació de Barcelona. Es va demanar a la Diputació de Barcelona 
el tancament al 10 de febrer. No s’ha pogut fer el tancament fins a data d’avui, si no 
que ens han proposat fer-ho demà, justament. I per tant, per una qüestió de dotació 
pressupostaria del capítol 1 en el pressupost 2016 del Consell Comarcal, la 
modificació del dictamen va en el sentit de que aprovaríem només una part, que és la 
part del mes de març. I en tot cas, en el Ple d’abril, un cop fet el tancament i 
incorporats els romanents de l’exercici anterior a capítol 1, doncs podríem aprovar la 
resta. Per tant, ho farem en dos parts, en comptes de amb una, com teníem previst 
inicialment. 
 
Si els hi sembla bé, votem la urgència de fer aquest canvi de dictamen. 
 
 
VOTACIÓ DE LA URGÈNCIA:  Unanimitat. 
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Vicepresident tercer, conseller senyor Ramon Carbó: 
Com tots vostès saben, des d’aquest equip de Govern es va assolir el compromís 
davant l’opinió pública, dels treballadors, que al llarg del 2016 es faria efectiva la resta 
de la paga del 2012 més l’increment salarial de l’1% al 2016. Es va marcar un 
calendari que deia que a finals d’aquest mes de març es pagaria el 24,45%, que és la 
meitat del que es deu, de la paga. El juny es pagarien els endarreriments des de l’1 de 
gener del 2016 fins el juny, de l’1%. I el setembre es pagaria l’altra meitat de la paga 
extra del 2012. Amb el dictamen d’avui el que fem és donar compliment al primer 
capítol d’aquest compromís polític, que és fer la paga del mes de març.  
Com bé deia el president, tot i que sabem més o menys les quanties, no hem tingut el 
tancament per part de la Diputació que ens ha permès fer aquesta incorporació de 
cop. Aquesta part de la paga la paguem des del capítol 1 del 2016 amb aquelles 
previsions no compromeses dintre del pressupost, que bàsicament són previsions de 
Seguretat Social que tenim una previsió superior a la que realment tenim amb el 
personal, perquè si mai hi ha alguna baixa o alguna contingència, puguis tenir la 
partida per poder llogar via urgència algun tècnic o algun substitut d’algun treballador.  
Com molt bé diu l’informe d’Intervenció, ho fem d’aquest capítol de més assignació 
pressupostaria, no compromès amb un ADE. Pagarem això. I quan tinguem la 
confirmació de la Diputació –que dieu que arribarà demà-, el mes d’abril en un proper 
Ple, farem la incorporació de romanent i dotar pressupostàriament el capítol 1 per fer 
front aquest 1% del mes de juny i fer front també el setembre a la segona part de la 
paga del 2012. 
Estem parlant d’una quantia global de uns 104.861€, dels quals 73.000 i pico 
correspondrien a les pagues; que ara en pagaríem 36.000, que és la meitat d’això. I de 
31.261€, que seria l’assignació pressupostaria de l’1% de tot l’any. I el juny pagaríem 
la meitat, des de l’1 de gener fins el juny. I després, del juny endavant, ja hi vindria en 
cada full de salaris de cada treballador.  
Es proposa l’aprovació d’aquest acord que, repeteixo, dóna compliment a una 
promesa de l’equip de Govern i també, a moltes peticions d’altres grups que s’havien 
manifestat en aquest sentit.  
 
Antoni Peñafiel, Candidatures de L’Entesa – ICV - EUiA- EPM- VeC- (ENTESA): 
Des del grup de l’Entesa donarem suport a la proposta, ja que entenem que és just de 
cara al personal de la casa que es pugui abonar aquesta part, que si no, generaria 
discriminació de cara a altres administracions. I ens n’alegrem del compromís polític 
que havíem demanat, tant el grup de l’Entesa com d’altres grups polítics, i que en el 
moment del pressupost no vam veure reflectit, com a mínim. I per tant, com que ara sí 
que hi ha aquest compromís polític, sí que donaríem suport. 
 
Josep Maria Ribas, Esquerra Republicana de Catalunya (ERC): 
Per part d’Esquerra Republicana, vagi per endavant, que també donarem suport en 
aquest punt. Fruit d’això, també, en els altres Plenaris sempre hem estat molt incisius 
amb el tema dels sous, en aquest cas, dels treballadors del Consell Comarcal. Però sí 
que ens agradaria dir algunes observacions sobre aquest punt. 
El punt que es va presentar, que ara s’ha retirat i s’ha canviat, tal com s’ha explicat per 
part de l’interventor i per part de la presidència, el punt inicial deixava alguns dubtes, al 
menys a l’entendre per part d’Esquerra, una mica preocupants. Ja que el que estàvem 
fent era que els consellers avui presents aquí estàvem fent una votació d’uns imports 
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salarials els quals no estaven sotmesos a pressupost. Per tant, estàvem votant fum. 
Perquè tots sabem que quan s’ha de votar temes econòmics sempre ha d’haver primer 
la partida pressupostaria, que en aquest cas, no hi era. Per això la pregunta que vam 
fer a l’interventor, des d’Esquerra Republicana, si era correcte la votació d’aquests 
punts avui a l’ordre del dia. Queda clar que no era correcte. Fruit d’això és quan s’ha 
canviat l’ordre del dia. I per tant, s’ha posat exclusivament el punt el qual sí que 
suporta des del propi pressupost. Això nosaltres ja ho vam manifestar en les 
Comissions informatives i als membres del Plenari, que tenen el pressupost del 
Consell Comarcal, fins i tot constava una plaça vacant. Per tant, hi havia els diners per 
poder fer avui lo que anem a aprovar; aquest primer pagament de la paga extra del 
2012. Però que no anàvem a aprovar aquests 104.000€, sí que és cert que ta com 
l’informe que s’ha passat, surt positiu, i per tant, hi ha pràcticament el 100% de 
possibilitats de que Diputació no faci cap objecció. I per tant es pugui fer la 
transferència al capítol 1 via Decret de Presidència tal com s’ha de fer. Però sí que lo 
que no es pot fer és votar punts quan no tenen la seva partida pressupostaria. 
Per tant, també hem de dir que en les Comissions informatives a les quals assistim es 
podia haver informat que aquest punt seria objecte de canvi, en el cas de que no 
arribés, per part de la Diputació, el seu consentiment o la seva ratificació amb el 
pressupost tancat. Això no es va dir en aquest punt. No és la primera vegada que ens 
hi trobem. Cal recordar que les ordenances que s’aprovaven de les carpes també, des 
d’Esquerra Republicana, vam fer les nostres observacions. I per tant, jo crec que 
abans de posar algun punt a l’ordre del dia, i sobretot en les Comissiones informatives, 
s’hauria d’explicar què es posa, sempre i quan es facin tots els paràmetres. 
Dit això, suposo que també ve la precipitació de posar el punt a l’ordre del dia perquè 
esquerra Republicana, Ple rere Ple, va demanant aquest 1% per part dels treballadors, 
era una manera que s’acabessin les preguntes per part d’Esquerra Republicana. No 
sé si al final farem la pregunta o no. com es pagarà. Tot i que ho sabem. Ja que quan 
la Diputació doni el seu vistiplau es podrà fer aquesta modificació i es podrà pagar. Ho 
diem perquè les coses s’han de fer amb cura, no precipitades, perquè de vegades 
sembla que les coses precipitades no són bones. 
Dit això, per part d’Esquerra Republicana, votarem a favor d’aquest punt. 
 
Vicepresident tercer, conseller senyor Ramon Carbó: 
Només dir-li al senyor Ribas que quan vam tenir la Comissió informativa ja es va dir 
que era fonamental tenir el romanent de tresoreria de la Diputació per poder 
complementar aquest punt. És evident que quan vam fer la Comissió informativa, des 
del dia 10 de febrer que vam presentar el tancament del pressupost a la Diputació, 
sempre estan uns 15 dies. I aquesta vegada aquesta demora en tenir aquest 
document, que en aquell moment comptàvem que el tindríem, ha fet que ens hàgim 
plantejat – a part de la seva observació que va fer en aquell moment i l’escrit que va 
presentar després-, però evidentment, jo els vaig dir que això estava subjecte al suport 
financer del romanent que podríem incorporar. Cosa que no hem pogut fer perquè, a 
hores d’ara, diuen que arribarà demà. Però evidentment, aquest canvi és fruit 
d’aquesta reflexió que li faig, la seva aportació i el seu escrit. 
 
President: 
Jo només voldria fer alguns comentaris sobre les reflexions que s’han fet. En tot cas, 
tal com ha comentat el conseller, evidentment que aquest punt d’acord estava subjecte 
a la liquidació de l’exercici anterior. I que per tant, si hagués arribat abans d’ahir o ahir, 
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amb un simple Decret de Presidència d’incorporació de romanents n’hi havia prou. 
Perquè el punt s’hagués pogut aprovar avui. I justament arribarà demà. Això són coses 
del destí que de vegades passen. Llei de Murphy.  
Està clar que la matisació del fet és prou important. I en tot cas, el compromís per part 
del Govern i d’aquest president, amb els treballadors i treballadores d’aquesta casa, ja 
hi era de forma reiterada en diferents Plens. Inclús en el propi Ple d’aprovació del 
pressupost, en que aquest president va dir que, d’alguna manera, agafava el 
compromís perquè durant l’exercici 2016 hi hagués la liquidació de la paga pendent 
del 2012 i de l’increment de l’1%. Per tant, en aquest sentit, hi havia aquest compromís 
i s’ha intentat tirar endavant  
És veritat també que, per part del grup d’Esquerra Republicana aquí al Consell 
Comarcal, hi ha hagut una reiteració en les preguntes en aquest sentit del tema de 
l’1%. També és veritat que vaig contestar que, per més vegades que es preguntés, no 
correria més. En tot cas, també es va dir, per part de vostès, que els treballadors 
mentrestant no cobraven. I per donar resposta a tot plegat, una mica l’intent de portar 
les coses lo més ràpid possible en aquest sentit. 
Dir que és veritat, que segurament, podríem haver portat la proposta que teníem avui 
des del principi, i dir que ja vindran a veure-les venir. Ens va semblar primer que 
podríem tirar endavant amb tot. Després no ha sigut possible. Hem fet l’esmena 
pertinent per tal de que es pugui tirar endavant d’acord amb la previsió general.  
Per tant en aquest sentit, agrair-los a tots el suport en quant al dictamen que es porta 
a aprovació avui. I a partir d’aquí, el proper Ple portarem la resta, per tal de que el juny 
i el setembre es pugui acabar de liquidar tota la part pertinent. 
 
VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per unanimitat dels consellers presents dels grups 
polítics comarcals de CIU, del PSC-CP, d’ERC, de la CUP-PA, d’ENTESA i del PP. 
 
 
4- Baixa i alta  en el règim de dedicacions dels me mbres de la Corporació   
 
Atès que el Ple del Consell Comarcal en sessió de 30 de juliol de 2015 va establir els 
membres de la Corporació que exercirien els seus càrrecs de consellers i conselleres 
en règim de dedicació parcial. 
 
Atès els canvis previstos en l’estructura organitzativa del Consell Comarcal de l’Alt 
Penedès, amb motiu de la renúncia al seu càrrec de consellera comarcal de la Sra. Maria 
Rosell Medall. 
 
Vist el que disposa l’article 76 c del Reglament Orgànic Comarcal del Consell 
Comarcal de l’Alt Penedès, vigent des del dia 30 de maig de 2012, i l’article 75 de la 
llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local 
 
S’ACORDA: 
 

1- Deixar sense efectes, des del dia 11 de març de 2016, el règim de dedicació 
parcial del senyor Jordi Bosch Morgades, així com la seva baixa en el règim 
general de la Seguretat Social. 

2- Establir que, amb efectes del dia 11 de març de 2016, el membre de la 
Corporació que exercirà el seu càrrec de conseller en règim de dedicació 
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parcial, per la qual  percebrà una retribució bruta anual, distribuïda en catorze 
pagues mensuals d’igual quantia, i serà donat d’alta en el règim general de la 
Seguretat Social, serà el següent: 
 
 Consellers/eres  Dedicació  Retribuc ió bruta anual  
Pere Soler Mateu 20%   5.999,98€ 

 
3- Publicar aquest acord íntegrament en el Butlletí Oficial de la Província i en la 

seu electrònica del Consell Comarcal. 
4- Donar trasllat de l’acord al servei de Recursos Humans i a la tresoreria del 

Consell Comarcal. 
 
 
INTERVENCIONS: 
 
President: 
Això correspon al canvi en l’organigrama del Consell Comarcal degut a la renuncia per 
part de l’alcaldessa de Sant Sadurní, Maria Rosell, que pel fet de ser elegida diputada 
al Parlament de Catalunya, va renunciar a l’acte com a consellera comarcal. I en 
aquell moment, la senyora Maria Rosell ostentava la vicepresidència quarta, la 
conselleria de Benestar Social i la presidència del Consell d’Alcaldes. 
Com després s’explica en els Decrets de Presidència que en donem compte, en 
aquests canvis d’organigrama, el senyor Jordi Bosch Morgades assumeix la 
vicepresidència quarta i la conselleria de Benestar Social. I el senyor Pere Soler 
acumula, a part de la conselleria d’Habitatge que ja té actualment, la d’Agricultura i 
Medi Rural.  
A partir d’aquí, el conseller Jordi Bosch passarà a tenir les retribucions de 
vicepresident quart i president de l’Àrea de Benestar Social. I el senyor Pere Soler 
Mateu tindrà aquesta dedicació. 
A més a més hi ha en els decrets -ja ho explico ara, perquè així ja ho hauré explicat 
tot-, hi ha també la delegació de la presidència del Consell d’Alcaldes a favor del 
conseller i alcalde de Vilobí, senyor Francesc Edo, pel primer període del que queda 
de legislatura. I el segon període, i això ja arribarà, serà el conseller i alcalde de Font-
rubí, el senyor Xavi Lluch. 
En tot cas, en aquest concepte, el ”montante” total pressupostari no varia. I per tant, és 
senzillament un canvi en la part de l’organigrama que correspon a aquestes àrees. 
 
Antoni Peñafiel, Candidatures de L’Entesa – ICV - EUiA- EPM- VeC- (ENTESA): 
Des de les Candidatures d’Entesa votarem en contra d’aquest dictamen perquè manté 
la filosofia del primer que vam aprovar en el primer Ple del Consell Comarcal i que 
nosaltres no compartim. Continuem sense compartir que les principals responsabilitat 
polítiques en aquest Consell les tinguin persones que no són les que estan aquí en el 
dia a dia. Perquè no són les que tenen dedicacions. Que per tant, tenen l’obligació i la 
responsabilitat d’estar aquí presents en el dia a dia de la casa. I no compartim algun 
dels plantejaments de retribucions que hi ha; de diferència que hi ha en alguns temes 
entre Govern i oposició. Entre els diferents grups d’oposició. I per tant, com que no 
compartim la filosofia, el grup de l’Entesa votarem en contra. 
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Anna Baqués, Candidatura d’Unitat Popular – Poble Actiu (CUP-PA): 
Nosaltres farem una abstenció perquè és una decisió purament tècnica i que afecta a 
l’equip de Govern i ja està.  
 
VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per 20 vots a favor dels consellers presents dels grups 
polítics comarcals de CIU, del PSC-CP i del PP, 8 vots d’abstenció dels grups polítics 
comarcals d’ERC i de la CUP-PA, i 2 vots en contra del grup polític comarcal 
d’ENTESA. 
 
 
(S’absenta de la sessió el conseller comarcal Raimon Gusi) 
 
  
5- Aprovar provisionalment la modificació de divers es ordenances fiscals del 
CCAP. 
 
Atès que el Ple del Consell Comarcal, en sessió de 18 d’abril de 2013, va aprovar 
l’ordenança núm. 5 Reguladora del preu públic per la prestació del servei de transport 
escolar per als alumnes  d’ensenyament postobligatori, núm. 6 Reguladora del preu 
públic per a la prestació del servei de l'Escola de Música de l’Alt Penedès i núm. 11 
Reguladora del preu públic per a la prestació del servei de transport escolar col·lectiu 
no obligatori per alumnes escolaritzats a la comarca de l’Alt Penedès,  i la darrera 
modificació de totes elles pel Ple de 12 de març de 2015. 
 
Vistos els informes emesos per la cap del servei d’Ensenyament del Consell Comarcal. 
 
Vistos els informes tècnics econòmics a que es refereixen els articles 24, 25 i 44 del 
Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març,  pel qual s’aprova el text refós de la Llei 
reguladora de les Hisendes Locals, i en els quals es posa de manifest que l’import de 
la recaptació estimada no excedeix, en el seu conjunt, del cost real o previsible del 
servei o l’activitat de que es tracti o, en qualsevol cas, del valor de la prestació rebuda. 
 
Vist el que disposen els articles del 15 al 19 i 155 del Real Decret Legislatiu 2/2004, de 
5 de març,  pel qual s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, 
establint el procediment d’aprovació i modificació de les ordenances fiscals reguladores 
dels tributs locals. 
 
S’ACORDA: 
 

1- Aprovar provisionalment la modificació de les ordenances fiscals, que es 
detallen a continuació: 

 
Ordenança fiscal núm. 5 - Reguladora del preu públi c per la prestació del servei 
de transport escolar per als alumnes  d’ensenyament  postobligatori escolaritzats  
durant el curs 2015-2016 a la comarca de l’Alt Pene dès 
 
- Canvi de nom del títol  pel redactat següent: Reguladora del preu públic per la 
prestació del servei de transport escolar per als alumnes d’ensenyament postobligatori 
escolaritzats a la comarca de l’Alt Penedès. 
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- Article 3.1 Tarifes 
El redactat existent en l’actualitat es substitueix pel següent: 

 
Tarifa en concepte de RESTITUCIÓ DEL TÍTOL de transport escolar postobligatori del 
curs 2016-2017: 5€ / títol (IVA inclòs) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Atès que l’IPC de Catalunya calculat de gener de 2015 a gener de 2016 ha estat de 
0,0%, el preu del transport escolar postobligatori és el mateix que el curs escolar 
anterior. 
Els preus indicats en la tarifa corresponen als preus aplicats per la realització de 5 
viatges setmanals (preu viatge). En el cas que es contractin 10 viatges setmanals 
(viatge d’anada i tornada), l’import aplicat serà el doble. 
 

- Article 6è- Gestió 
El redactat existent en l’actualitat es substitueix pel següent: 
 
6.1 Liquidació 
La quota a pagar és el resulta de l’aplicació de la tarifa continguda en aquesta 
ordenança, multiplicada pel nombre total de dies considerats lectius (177 dies) pel 
Departament d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya. La quota es liquidarà 
mitjançant domiciliació bancària i es fraccionarà en 3 pagaments d’import similar, els 
rebuts dels quals es giraran amb venciment 24 d’octubre de 2016, 24 de gener de 
2017 i 24 de març de 2017. 
 
Les baixes voluntàries s’hauran de comunicar abans del dia 10 d’octubre de 2016, 10 
de gener de 2017 o 10 de març de 2017, respectivament. 
Transcorregut aquest termini, s’haurà d’abonar el rebut corresponent encara que no es 
faci ús del transport. 
 

- Disposició final 
Aquesta ordenança entrarà en vigor a partir de l’inici del curs escolar 2016-2017, un 
cop aprovada definitivament i publicada al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona. 
Restarà  en vigor fins a la seva modificació o fins a la seva derogació expressa o 
tàcita. 
 
 
 

Tarifa curs 2016-2017 
  Import  IVA IVA inclòs 

Parades Base aplicat 
Preu 

viatge 
Preu 
Curs 

Totes les parades 1,14 € 0,11 € 1,25 € 221,25 € 

 

Dos viatges  
(anada i 
tornada) 2,50 €  442,50 € 
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Ordenança núm. 6 - Reguladora del preu públic per a  la prestació del servei de 
l'Escola de Música de l’Alt Penedès 
 
- Article 3r- Quantia 
- 1r paràgraf, on diu: La quantia del preu públic regulat en aquesta Ordenança és la 
fixada en les tarifes de l’apartat següent en base a la naturalesa del servei prestat del 
Consell Comarcal. Atès que l’IPC de Catalunya calculat de gener de 2014 a gener de 
2015 ha estat de -0,9%, el preu de les quotes és el mateix que el curs escolar anterior. 
 
Ha de dir: La quantia del preu públic regulat en aquesta Ordenança és la fixada en les 
tarifes de l’apartat següent en base a la naturalesa del servei prestat del Consell 
Comarcal. Atès que l’IPC de Catalunya calculat de gener de 2015 a gener de 2016 ha 
estat del 0,0 %, el preu de les quotes és el mateix que el curs escolar anterior. 
 
- Article 6- Liquidació i forma de pagament 
 

El redactat existent en l’actualitat de l’apartat 6.4 es substitueix pel següent: 
 
6.4 Dates d’emissió dels rebuts 
On diu: 
1 d’octubre  Quota de setembre (50% import) i quota 

d’octubre 
Ha de dir: 
Primer dia lectiu del mes  d’octubre  Quota de setembre (50% import) i quota 

d’octubre 
 
 
Ordenança núm. 11 - Reguladora del preu públic per a la prestació del servei de 
transport escolar col·lectiu no obligatori per alum nes escolaritzats a la comarca 
de l’Alt Penedès 
 
- Article 3.1 Tarifes  

El redactat existent en l’actualitat es substitueix pel següent: 
 
Tarifa en concepte de RESTITUCIÓ DEL TÍTOL de transport escolar col·lectiu no 
obligatori del curs 2016-2017 per als alumnes de secundària: 5€ / títol (IVA inclòs). (Els 
alumnes d’infantil i primària no tenen títol, per la qual cosa no se’ls aplica aquesta 
tarifa). 
 

Tarifa curs 2016-2017 
Nombre Import  IVA Preu viatge Preu curs 

fills base aplicat  
(anada i 
tornada) (177 dies) 

1r 1,91 € 0,19 € 2,10 € 371,70€ 
2n 1,44 € 0,14 € 1,58 € 279,66€ 

3r i següents 0,96 € 0,10 € 1,06 € 187,62€ 
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Atès que l’IPC de Catalunya calculat de gener de 2015 a gener de 2016 ha estat de 
0,0%, el preu del transport escolar no obligatori és el mateix que el curs escolar 
anterior. 
 
La tarifa aplicada inclou dos viatges del servei que es realitzen diàriament (anada i 
tornada), independentment de l’ús que en faci l’usuari. 
 
En els casos en que el CCAP només pugui oferir la possibilitat d’un sol viatge diari 
quan els horaris de la ruta i els del centre no siguin coincidents, la tarifa és la següent: 
 

Tarifa curs 2016-2017  
Import  IVA Preu viatge Preu curs 
base aplicat   (177 dies) 
0,96 € 0,10 € 1,06 € 187,62€ 

 
- Article 4t- Liquidació i formes de pagament 

El redactat existent en l’actualitat, dels apartats 4.3, 4.4 i 4.5 es substitueixen pels 
següents: 

 
4.3 Pagament únic 
La quota corresponent al total de l’import es girarà amb venciment 3 d’octubre de 
2016. 
 
4.4 Pagament trimestral 
La quota total es fraccionarà en 3 pagaments d’import similar, els rebuts dels quals es 
giraran amb venciment 3 d’octubre de 2016, 02 de gener de 2017 i 01 de març de 
2017. 
 
4.5 Pagament mensual 
La quota total es fraccionarà en 9 pagaments d’import similar, els rebuts dels quals es 
giraran amb venciment 03 d’octubre de 2016, 02 de novembre de 2016, 1 de 
desembre de 2016, 02 de gener de 2017, 01 de febrer de 2017, 01 de març de 2017, 
03 d’abril de 2017, 02 de maig de 2017 i 01 de juny de 2017. 
 
- Incloure un 2n paràgraf a l’article 4.6 Impagats, el qual és el següent: 
En el cas que hi hagi rebuts impagats reiteradament, el Consell Comarcal podrà 
modificar la forma de cobrament o donar de baixa del servei a l’alumne. 
 
- Disposició final 
Aquesta ordenança entrarà en vigor a partir de l’inici del curs escolar 2016-2017, un 
cop aprovada definitivament i publicada al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona. 
Restarà en vigor fins a la seva modificació o fins a la seva derogació expressa o tàcita. 
 

2- Exposar al públic en el tauler d’anuncis del CCAP els anteriors acords 
provisionals, així com el text complet de l’ordenança modificada durant el 
termini de trenta dies hàbils, comptats des del dia següent al de la publicació 
de l’anunci d’exposició en el Butlletí Oficial de la Província. Durant el període 
d’exposició pública de la modificació de les ordenances, els qui tinguin un 
interès directe o resultin afectats, en els termes previstos a l’article 18 del text 
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refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals aprovat pel Reial Decret 
Legislatiu 2/2004, de 5 de març, podran examinar l’expedient i presentar-hi les 
reclamacions que estimin oportunes. Transcorregut el període d’exposició 
pública sense haver-se presentat reclamacions, els acords adoptats restaran 
definitivament aprovats. 

3- En cas de no haver-se produït reclamacions, publicar al Butlletí Oficial de la 
Província els acords elevats a definitius, els quals entraran en vigor una 
vegada aprovats definitivament i publicats. Seran vigents mentre no s'acordi la 
seva modificació o derogació.  

 
 
INTERVENCIONS: 
 
Vicepresident tercer, conseller senyor Ramon Carbó: 
Val a dir que aquesta modificació, en cap cas significa modificació de tarifes ni de 
condicions. Senzillament, modifiquem algun redactat.  
Com molt bé ha dit el secretari, amb l’ordenança fiscal número 5, dintre del títol de 
l’ordenança posa “durant el curs 2015-2016“. Evidentment, ara hauríem de parlar del 
2016-2017. Amb la qual cosa, perquè no ens trobem cada any amb el canvi de data en 
el redactat titular d’aquesta ordenança, per això es proposa una alternativa, que és: 
“Ordenança reguladora del preu públic per la prestació del servei de transport escolar 
per als alumnes  d’ensenyament postobligatori escolaritzats a la comarca de l’Alt 
Penedès”. No posem el curs. En les tarifes sí que surt. Però traiem l’anualitat en el 
redactat, que faria invalida aquesta ordenança.  
El mateix passa amb l’ordenança número 6, que és la de l’Escola de Música. En un 
apartat diu que l’emissió de rebuts es farà a partir de l’1 d’octubre. Si l’1 d’octubre és 
festiu, ja no compleixes amb l’ordenança. Amb la qual cosa ho substituïm per: “el 
primer dia lectiu del mes  d’octubre”. 
I amb la número 11 passa el mateix. Canviem curs 2015-2016 per curs 2016-2017. 
Són modificacions de matís per clarificar els redactats. Que en cap cas modifiquen ni 
l’import ni la quantia d’aquestes ordenances. 
 
VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per 23 vots a favor dels consellers presents dels grups 
polítics comarcals de CIU, del PSC-CP, de la CUP-PA, d’ENTESA i del PP, i 6 vots 
d’abstenció del grup polític comarcal d’ERC. 
 
(S’incorpora a la sessió el conseller comarcal Raimon Gusi, qui s’havia absentat abans 
de iniciar-se la votació d’aquest punt de l’ordre del dia) 
 
 
6- Aprovar l’inici de l’expedient de contractació  del servei de neteja de les 
dependències de l’edifici de Can Freixedas, seu del  Consell Comarcal de l’Alt 
Penedès 
 
Atès que el Ple del Consell comarcal, en sessió de 12 de novembre de 2015, va aprovar 
l’inici de l’expedient de contractació del servei de neteja de les dependències de 
l’edifici de Can Freixedas, seu del Consell Comarcal de l’Alt Penedès, on també es 
troba ubicada a l’Oficina de Benestar Social i Família de la Generalitat de Catalunya, 
la qual va declarar-se deserta pel Ple de data 11 de febrer de 2016. 
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Atesa la necessitat d’iniciar els tràmits oportuns per tal de procedir a la contractació 
del servei esmentat i tenint e compte la poca concurrència a la licitació declarada 
deserta, s’ha procedit a la revisió de les condicions actuals del Servei i s’ha recalculat 
el cost, el qual s’ha incrementat de 57.851,22€ (sense IVA) a 62.988,02€ (sense IVA). 
 
Vist l’informe emès pels responsables de manteniment i de compres del Consell 
Comarcal de data 24 de febrer de 2016. 
 
Vista la quantitat assignada a les aplicacions 920.2270000 i 920.2269990 (exercicis 
tancats) del pressupost de 2016. 
 
Vist el que disposen els 109 i 110 del Real Decret Legislatiu 3/2011, de 14 de 
novembre, pel qual s’aprova el text refós de la llei de Contractes del sector públic. 
 
S’ACORDA: 
 

1- Aprovar l’inici de l’expedient de contractació del servei de neteja de les 
dependències de l’edifici de Can Freixedas, seu del Consell Comarcal de l’Alt 
Penedès, on també es troba ubicada a l’Oficina de Benestar Social i Família 
de la Generalitat de Catalunya. 

2- Aprovar inicialment el plec de clàusules administratives i tècniques que regirà 
la contractació del servei esmentat. La contractació es tramitarà de forma 
ordinària i es durà a terme mitjançant procediment obert, en virtut d’allò que 
estableix l’article 138 del RD Legislatiu 3/2011, de 14 de novembre, pel qual 
s’aprova el Text refós de la Llei de contractes del sector públic.  

3- Aprovar la plurianualitat de la despesa pel valor estimat del contracte que 
ascendeix a 125.976,04€, sense IVA, desglossat en: 
Import del contracte biennal (IVA exclòs): 62.988,02€  
Import corresponent a la pròrroga (IVA exclòs): 62.988,02€  
La despesa corresponent als exercicis successius, a l’exercici 2016, es farà 
efectiva amb càrrec a les aplicacions equivalents del pressupost corresponent, 
d’acord amb el que estableix l’article 174 del Text Refós de la Llei Reguladora 
de les Hisendes Locals aprovat pel Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de 
març. 

4- Aprovar l’inici simultani dels tràmits necessaris per a la licitació del servei 
esmentat per tal que es puguin presentar les proposicions en el termini de 30 
dies naturals.  

5- Sotmetre a informació pública mitjançant anuncis al perfil del contractant, i als 
diaris oficials de conformitat amb l’article 142 del RDL 3/2011, de 14 de 
novembre. 

6- Donar trasllat de l’acord als responsables de Compres, de Manteniment  i a la 
tresoreria del Consell Comarcal. 

 
INTERVENCIONS: 
 
Vicepresident tercer, conseller senyor Ramon Carbó: 
Com tots els consellers recordaran, aquest concurs va quedar desert. Vam acordar 
augmentar la partida en el concepte del contracte. Estem parlant d’un muntant total de 
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125.000€, amb dues anualitats més la pròrroga, que puja uns 31.500€ cada 
any.36.000€ els dos anys. I també es té previsió d’una pròrroga que es pot fer de dos 
anys més, que faria el muntant de 125.976€ sense IVA. 
Donar començament a aquest tràmit, que es presentin ofertes i poder fer la 
contractació que, recordem, va quedar deserta amb l’altre legislació. 
 
Antoni Peñafiel, Candidatures de L’Entesa – ICV - EUiA- EPM- VeC- (ENTESA): 
Sobre aquest expedient de contractació, i també en l’altre que hi ha en aquest ordre 
del dia, des del grup de l’Entesa volem fer arribar un parell de consideracions.  
Ens agradaria que el Govern de CiU i PSC assumís el compromís polític de, en el plec 
de condicions dels dos expedients, primer, poder tenir la informació, tal com es va 
demanar en Comissió informativa, com poder-lo treballar conjuntament amb el nostre 
grup. 
Per tant, demanaríem aquest compromís polític i, per part nostre, entenem que 
correspon tirar endavant aquest expedient. 
 
Anna Baqués, Candidatura d’Unitat Popular – Poble Actiu (CUP-PA): 
Per a nosaltres seria important que aquest, i tots els serveis, es poguessin gestionar 
de forma directe. I si no és possible, per algun tipus d’empresa o entitat social, també 
pública o cooperativa. I sobretot, del territori.  
Per un altre costat, el que voldríem és introduir al Plec de clàusules, clàusules socials i 
laborals.  
Són dos termes importants que creiem que necessiten el seu temps per treballar-los 
bé perquè acabin amb un resultat satisfactori. Com que no hem disposat d’aquest 
temps, farem una abstenció. 
També ens agradaria emplaçar l’equip de Govern a treballar per canviar un fet que no 
sabem si és legal, però si més no, ens sembla poc lògic. A partir de la publicació en el 
BOP queda obert el termini de presentació d’empreses interessades en el concurs 
amb un termini de 15 dies. I al mateix temps, s’obre el període de presentació 
d’al·legacions. I aquest té un termini de 20 dies. Ja ens explicareu com gestionareu les 
al·legacions en el cas que se’n presentin. Seran totes desestimades? O es tornarà a 
obrir el termini perquè es presentin les empreses? 
 
Secretari:  
El Plec de clàusules no es fa arribar a cada correu electrònic dels consellers, sinó que 
des de Secretaria el que es fa és penjar en un intranet que hi ha aquí al Consell 
Comarcal aquests documents que són molt llargs, perquè tots els consellers puguin 
accedir a aquesta documentació a través de la intranet. No és una tramesa 
individualment considerada a cada un dels consellers i conselleres, sinó que es posa 
en la intranet perquè aquest tipus de documentació es pugui consultar i imprimir, en el 
seu cas, per part de cadascun d’ells. 
 
Antoni Peñafiel, Candidatures de L’Entesa – ICV - EUiA- EPM- VeC- (ENTESA): 
Normalment, quan se’ns ha tramès alguna documentació a través d’intranet, se’ns ha 
enviat algun tipus d’avís. En aquest cas, nosaltres no l’hem rebut. En tot cas, la idea 
és per poder-ho treballar. Perquè nosaltres, com també ho ha expressat el grup de la 
CUP, ens agradaria plantejar fer alguna revisió del Plec de condicions, perquè 
segurament hi voldríem introduir alguna aportació. Simplement crec que és voluntat 
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política de treballar-ho conjuntament. Si ha sigut un tema tecnològic, segur que 
trobarem la solució. 
 
Vicepresident tercer, conseller senyor Ramon Carbó: 
Que quedi clar que la voluntat política és trametre la informació a tots vostès d’una 
forma... per intranet, ho acaben de dir. Però la voluntat és que cada qual tingui una 
copia d’aquestes condicions i pugui fer les aportacions que ajudin a millorar, en el seu 
cas, aquest Plec de clàusules i contractació. Gràcies. 
 
President: 
En quan al tema dels 15 i els 20 dies, em sembla que el senyor secretari té una 
resposta al respecte. 
 
Secretari: 
Té tota la raó la senyora consellera, que realment hi ha una certa contradicció. El que 
passa és que el Plec de clàusules, aquí al Consell Comarcal era tradicional exposar-lo 
al públic, però de fet, l’obligació legal no existiria. Perquè el fet de que el Consell 
Comarcal tingui ja uns Plecs de clàusules generals des de fa uns anys, que són 
vigents encara, no obliga al Consell Comarcal a publicar els Plecs de clàusules 
particulars. 
De totes maneres, i aprofitant el comentari que ha fet la senyora Baqués, i per evitar 
aquesta disfunció entre les dates, jo crec que fóra bo que el propi Plec, si el Plenari del 
Consell Comarcal així ho accepta, augmentés en 5 dies el termini perquè els licitadors 
puguin presentar les seves pliques i evitar-nos aquest gap.  
 
President: 
Jo, personalment, ho allargaria a 30 dies.  
 
Secretari: 
El termini de presentació de pliques? 
 
President: 
Si, total, 30 dies naturals. Perquè si donem 20 dies per presentar al·legacions, el que 
tampoc té sentit és que ens donem només 20 dies perquè les empreses presentin. És 
que si hi ha alguna al·legació, no tindrem ni temps de resoldre-la. 
Per tant, independentment de que sigui obligació o no, si ja hem donat, per aprovació, 
la publicació, i donem 20 dies per presentar al·legacions, lo lògic és que jo proposaria 
donar 30 dies naturals a les empreses perquè presentin propostes i puguem resoldre 
si hi ha alguna al·legació entremig.  
Si li sembla bé a tothom. Si? 
 
Anna Baqués, Candidatura d’Unitat Popular – Poble Actiu (CUP-PA): 
Volia dir dues coses. Primer, que jo també em vaig trobar que el dilluns vaig escriure 
perquè no havíem rebut els Plecs de clàusules. I el dimarts vaig passar per aquí, per 
Secretaria, i em van mostrar el correu de la notificació electrònica, on realment, en el 
cos del missatge hi ha el link que et deriva a la intranet on hi ha tota la informació. És 
una mica complicat, però sí que hi és. És la notificació electrònica que vam rebre 
divendres amb la convocatòria del Ple. 
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I una altra cosa és que em sembla que, si les empreses es comencen a presentar a 
concurs quan encara hi ha període d’al·legacions, encara que es resolguin les 
al·legacions 10 dies abans, hi haurà empreses que potser ja s’hauran presentat i se 
les hauria potser d’informar del canvi, si hi ha al·legacions o no n’hi ha.  
 
President: 
En tot cas, si hi ha algun canvi en el Plec, s’informarà a l’empresa que s’hagi presentat 
perquè puguin corregir en el termini dels 10 últims dies que li quedaran. 
 
VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per 22 vots a favor dels consellers presents dels grups 
polítics comarcals de CIU, del PSC-CP, d’ENTESA i del PP, i 8 vots d’abstenció dels 
grups polítics comarcals d’ERC i de la CUP-PA. 
 
 
7- Aprovar la modificació del Reglament de l’Escola  de Música de l’Alt Penedès 
(EMAP) 
 
Atès que el Ple del Consell Comarcal de l’Alt Penedès, en sessió del dia 24 de juliol de 
2006, va aprovar, entre d’altres, el Reglament de creació de l’Escola de Música de l’Alt 
Penedès (EMAP), els quals es troben publicats íntegrament al BOP núm. 266, de 7 de 
novembre de 2006. 
 
Atès que actualment l’escola compte amb alumnes de municipis de fora de la comarca 
de l’Alt Penedès, i es veu la necessitat de poder establir convenis amb aquests 
ajuntaments. 
 
Atès que es preveu poder crear nova aula en els municipis amb conveni quan hi hagi 
una demanda d’un mínim de 5 alumnes del mateix programa i nivell, i que es 
compleixin els requisits referents als espais docents establerts a la normativa del 
centre. 
 
Vist l’informe emès per la cap del servei d’Ensenyament del Consell Comarcal de data 
8 de febrer de 2016. 
 
Vist l’informe emès pel Secretari. 
 
Vist el que disposen els articles 22.2d, 49, 70.2, de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, 
reguladora de les bases del règim local, i dels articles 55 a 57 del Reial decret 
legislatiu 781/1986, de 18 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de les disposicions 
legals vigents en matèria de règim local. 
 
Vist el que disposa l’article 178 i 179 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel 
qual s’aprova el text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, i l’article 
63 i 66 del Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals, aprovat per Decret 
179/1995, de 13 de juny. 
 
Vist el que disposen els articles 14.2c del Decret Legislatiu 4/2003, de 4 de novembre, 
pel qual s’aprova el text refós de la Llei de l’Organització Comarcal de Catalunya, 
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S’ACORDA: 
 
1- Aprovar inicialment les modificacions introduïes en el Reglament de l’Escola de 

Música de l’Alt Penedès (EMAP), següents: 
 
“REGLAMENT DE L’ESCOLA DE MÚSICA DE L’ALT PENEDÈS  

 
Article 1. Objecte 
L’objecte d’aquest reglament és la regulació de la prestació del servei de 
l’Escola de Música de l’Alt Penedès.  
 
Article 2. Marc jurídic 
1. Aquest reglament es dicta en exercici de la potestat reglamentària que 
l’article 8.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, atorga als ens locals, i 
els articles 3, 14, 26 i 28 del Reial decret legislatiu 4/2003, de 4 de novembre. 
2. El servei definit a l’article 1 es presta també mitjançant la concertació dels 
convenis de col· laboració necessaris amb els municipis interessats que tenen 
el seu territori a la comarca de l’Alt Penedès o en casos excepcionals i 
prèviament justificats, municipis que confrontin amb municipis de la comarca 
de l’Alt Penedès  i que alumnes residents al municipi assisteixin a alguna aula 
d’algun municipi conveniat i que manifestin la seva predisposició per a signar-
los, sempre en base a una motivació fonamentada en l’interès general. 
 
Article 3. Característiques del servei 
1. El servei es presta en la forma de gestió directa i sense òrgan 
diferenciat. No obstant això i amb la tramitació reglamentària prèvia, es podrà 
modificar la forma de prestació. 
2. El Consell Comarcal de l’Alt Penedès actuarà en col· laboració amb els 

ajuntaments de la comarca interessats en l’escola o altres que sense 
formar-ne part, es trobin en la situació prevista a l’article 2.2 d’aquest 
reglament. 

3. En un municipi amb conveni es crearà Aula de música quan existeixi 
demanda de 5 alumnes d’un mateix programa i nivell i es compleixin els 
requisits referents als espais docents establerts a la normativa de centre. 
4. El personal docent tindrà relació laboral amb el Consell Comarcal de l’Alt 
Penedès o bé serà concertat mitjançant contracte administratiu docent dels 
previstos a l’article 200 del Reial decret legislatiu 2/2000, de 16 de juny, Text 
refós de la Llei de contractes de les administracions públiques.  
5. L’Escola de Música de l’Alt Penedès comptarà amb tots els òrgans de gestió 
i funcionament que exigeix la legislació en vigor i la normativa reglamentària 
del Departament d’Ensenyament.   
6. D’acord amb els convenis de col· laboració entre el Consell Comarcal i els 
ajuntaments interessats i mitjançant les disposicions de règim intern de 
l’escola, es podrà crear un òrgan col· legiat d’assessorament i informe. 
 
Article 4. El claustre de professors 
1. Sense perjudici d’allò que resulti del reglament intern de l’escola i de 
l’aplicació de les disposicions administratives en vigor, l’òrgan de participació 
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dels professors en el govern del centre serà el claustre de professors, presidit 
pel director/a. 
2. Les funcions, organització i calendari de reunions del claustre seran 
establertes per les normes d’organització i funcionament del centre i, mentre 
aquestes normes no existeixin, per les disposicions del present reglament.  
 
Article 5. Usuaris 
1. Són usuaris de l’escola els alumnes interessats a cursar els estudis que s’hi 
imparteixen. Els pares o tutors dels alumnes, en el seu cas, ostenten la 
representació legal dels alumnes en l’escola.  
2. Els alumnes matriculats a l’escola i que segueixen els estudis estaran 
sotmesos a les obligacions següents: 
a) El pagament de la matrícula i/o quotes en vigor, establerts com a preu 
públic. 
b) La subjecció a les normes d’organització i funcionament del centre i a les 
disposicions del seu claustre i direcció. 
3. Els alumnes matriculats a l’escola tindran el dret d’assistència i recepció de 
les matèries i a la participació en les activitats organitzades per l’escola, per 
les quals s’hagin matriculat, de conformitat amb allò que disposen les normes 
internes, així com els que es desprenen de les normes reguladores d’aquest 
ensenyament i les del Departament d’Ensenyament que siguin d’aplicació a 
l’escola.  
 
Article 6. Preus públics 
1. Els preus públics del servei per matriculació, quotes, participació en 
activitats i adquisició de materials que satisfaran els usuaris particulars, seran 
aquells que estiguin en vigor i aprovats de conformitat amb allò que disposa 
l’ordenança reguladora dels preus públics corresponents del Consell Comarcal 
de l’Alt Penedès. 
2. El Consell Comarcal de l’Alt Penedès, o la mateixa escola en nom d’aquesta 
corporació, lliurarà als usuaris el rebut corresponent al pagament dels preus 
públics. 
3. Pel cobrament dels preus públics establerts que no hagin estat satisfets de 
conformitat amb l’ordenança corresponent, s’aplicarà la via de constrenyiment, 
sense perjudici de les sancions que corresponguin en aplicació de les normes 
tributàries en vigor. 
 
Disposició final 
Aquest reglament entrarà en vigor un cop aprovat definitivament i publicat en els 
butlletins oficials preceptius, segons estableix l’article 70.2 de la Llei de Bases de 
Règim Local, restant en vigor fins a la seva modificació o fins a la seva derogació 
expressa o tàcita. 

 
2- Sotmetre l’expedient a informació pública i audiència als interessats, per un 

període de trenta dies, a efecte de formulació de reclamacions i/o suggeriments, 
mitjançant edicte per publicar en el BOP i al tauler d’anuncis de la seu electrònica 
del Consell Comarcal. En cas que no es presentin reclamacions en el període 
d’informació pública, l’aprovació esdevindrà definitiva amb caràcter automàtic, 
sense necessitat d’adoptar un nou acord i serà el text publicat íntegrament en el 



ACTA NÚM. G1006/2016/0003 
P100316 

 

90 

BOP, anunciant al DOGC les referències del BOP en que s’hagi publicat el text. 
No entrarà en vigor fins que hagi transcorregut el termini de quinze dies hàbils 
previst a l’article 65.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de 
règim local. 

3- Donar trasllat de l’acord al servei d’Ensenyament del Consell Comarcal.  
 
INTERVENCIONS: 
Jordi Bosch, Convergència i Unió (CIU): 
Bé, com ha comentat ja el senyor secretari, el que aprovem és la modificació d’aquest 
reglament de funcionament de l’Escola de Música. Un reglament que ja tenim en 
funcionament, però per regularitzar algun cas per ’incloure municipis que confrontin 
amb altres municipis de la nostra comarca. Teníem ara el cas de que hi ha un municipi 
de fora de la comarca que tenia alumnes a l’Escola de Música i s’havia de regularitzar 
mitjançant aquest reglament, com encabir-lo dintre d’aquest conveni.  
I a part també hi ha un altre punt, que és fer uns mínims perquè els municipis puguin 
crear una aula nova. Que en aquest cas és que es demanen cinc alumnes d’un mateix 
programa i un mateix nivell perquè es puguin complir aquests requisits perquè es 
pugui obrir aquest espai al seu municipi. 
Els demés punts són punts que aquest reglament ja contemplava. 
 
VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per unanimitat dels consellers presents dels grups 
polítics comarcals de CIU, del PSC-CP, d’ERC, de la CUP-PA, d’ENTESA i del PP. 
 
 
8- Aprovar l’inici de l’expedient de c ontractació per a la gestió del servei públic 
de monitoratge de transport escolar de la comarca d e l’Alt Penedès, modalitat 
concessió. 
 
Atès que el Ple del Consell Comarcal, en sessió de 12 de juliol de 2012, va aprovar 
adjudicar a l’empresa Clece, SA el contracte per a la gestió del servei públic de 
monitoratge de transport escolar de la comarca de l’Alt Penedès.  
 
Atès que la clàusula sisena del contracte administratiu subscrit a data 3 de setembre 
de 2012, preveu: “La vigència del contracte serà la del curs escolar 2012-2013, 
prorrogable anualment fins a un màxim de tres cursos escolars ...”. 
 
Atès que la Junta de Govern de 18 de juny de 2015 i ratificat pel Ple del Consell 
Comarcal de 17 de setembre de 2015 va aprovar la pròrroga III, i última, amb 
l’empresa Clece, SA, del contracte administratiu per a la gestió del servei públic de 
monitoratge de transport escolar de la comarca de l’Alt Penedès, modalitat concessió, 
pel curs escolar 2015-16, i aprovada la modificació I pel Ple de 12 de novembre de 
2015. 
 
Atès que anualment s’ha prorrogat el contracte essent la del curs escolar 2015-2016, 
l’última pròrroga per haver esgotat el termini de vigència del mateix incloses les 
pròrrogues. 
 
Atesa la necessitat d’iniciar novament els tràmits oportuns per tal de procedir a una 
nova licitació per a la concessió d’aquest servei. 
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Vista l’existència de consignació pressupostària suficient a les aplicacions 326.2269901 i  
326.2269900 del pressupost de 2016. 
 
Vist el que disposen els 109 i 110 del Real Decret Legislatiu 3/2011, de 14 de 
novembre, pel qual s’aprova el text refós de la llei de Contractes del sector públic. 
 
S’ACORDA: 
 

1- Donar per extingit el contracte - i les pròrrogues que el continuaren en el temps 
– de la concessió del servei públic de monitoratge de transport escolar de la 
comarca de l’Alt Penedès adjudicat a l’empresa Clece, SA, al finalitzar la seva 
vigència a l’acabament del present curs escolar. 

2- Aprovar la devolució de la garantia definitiva dipositada al Consell Comarcal 
mitjançant aval bancari núm. 01015000 de l’entitat Banco Cam SAU, per 
import de 12.238,84€, un cop finalitzat el contracte del curs escolar 2015-2016 
i complert satisfactòriament el mateix, i tenint en compte que no en resultin 
responsabilitats que s’hagin d’exercir sobre la garantia, i requerir al licitador 
l’import de les despeses de publicitat de la licitació, d’acord amb la clàusula 9 
del plec de clàusules administratives que va regir el procediment, per import de 
453,97€. 

3- Aprovar l’inici de l’expedient de contractació per a la gestió del servei públic de 
monitoratge de transport escolar de la comarca de l’Alt Penedès, modalitat 
concessió. 

4- Aprovar inicialment el plec de clàusules administratives i tècniques que regirà 
la contractació del servei esmentat. La contractació es tramitarà de forma 
ordinària i es durà a terme mitjançant procediment obert, en virtut d’allò que 
estableix l’article 138 del RD Legislatiu 3/2011, de 14 de novembre, pel qual 
s’aprova el Text refós de la Llei de contractes del sector públic.  

5- Aprovar la plurianualitat de la despesa pel valor estimat del contracte que 
ascendeix a 1.378.181,80 € sense IVA, desglossat en: 
Import del contracte biennal (IVA exclòs): 664.184,00€  
Import corresponent a l’eventual pròrroga: 664.184,00€ 
Import corresponent a l’eventual modificació del contracte (15%): 49.813,80€. 
La despesa corresponent als exercicis successius, a l’exercici 2016, es farà 
efectiva amb càrrec a les aplicacions equivalents del pressupost corresponent, 
d’acord amb el que estableix l’article 174 del Text Refós de la Llei Reguladora 
de les Hisendes Locals aprovat pel Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de 
març. 

6- Aprovar l’inici simultani dels tràmits necessaris per a la licitació del servei 
esmentat per tal que es puguin presentar les proposicions en el termini de 30 
dies naturals. 

7- Sotmetre a informació pública mitjançant anuncis al perfil del contractant, i als 
diaris oficials de conformitat amb l’art.142 del RDL 3/2011, de 14 de novembre. 

8- Notificar el present acord a l’empresa interessada a efectes de la denúncia 
dels contracte, les seves pròrrogues i/o annexes i/o modificacions. 

9- Donar trasllat de l’acord al servei d’Ensenyament i a la tresoreria del Consell 
Comarcal. 

 



ACTA NÚM. G1006/2016/0003 
P100316 

 

92 

INTERVENCIONS: 
Jordi Bosch, Convergència i Unió (CIU): 
Bé, com ja ha explicat el senyor secretari, aquest any finalitza el servei que ens està 
prestant l’empresa Clece amb el servei de monitoratge. Traiem a licitació una nova 
concessió per a 2 anys, més una pròrroga de 2 anys més.   
I bàsicament, hi ha la persona que realitza el servei aquí al Consell Comarcal, els 44 
monitors per a les corresponents rutes que es fan, també hi ha 3 monitors d’acollida 
als instituts de Vilafranca, 1 monitor d’acollida a l’Escola Intermunicipal de Sant 
Sadurní, 3 monitors de plantilla volant, per cobrir possibles baixes o necessitats que hi 
pugui haver, i unes altres persones que fan aquests supervisió. 
En aquest conveni ja es preveu que hi hagi la subrogació d’aquest personal. Fins ara 
aquest servei ens l’està prestant Clece. Des del Consell no tenim cap inconvenient ni 
problema amb aquesta empresa. Estem satisfets amb el servei que ens ha prestat. I 
esperem que les empreses que es presentin i l’empresa que surti guanyadora aquest 
curs, que com a mínim, estigui a l’alçada del servei que ens ha prestat, i que ens està 
prestant fins a final de curs, l’empresa Clece.  
 
Anna Baqués, Candidatura d’Unitat Popular – Poble Actiu (CUP-PA): 
D’entrada dir que nosaltres sí que tenim problemes amb l’empresa Clece. Ja ho sabeu 
tots. I reiterar que ens agradaria que fos un servei gestionat de forma pública. Sinó,  
que fos empresa de proximitat. Sabem que és difícil introduir clàusules on es pugui fer 
que les empreses siguin de proximitat. Potser és menys difícil introduir clàusules de 
caire social o fer que es respectin els drets dels treballadors. Però és un tema que, 
com he dit abans, el volem treballar amb tranquil·litat perquè doni uns resultats 
satisfactoris. Per tant, farem també una abstenció en aquest punt.  
I tornar a reiterar el tema dels terminis dels 15 dies i dels 20 dies. En aquest cas és el 
mateix. I si s’ha de solucionar d’alguna manera. 
 
Pol Pagès, Esquerra Republicana de Catalunya (ERC): 
Nosaltres hi votarem a favor d’aquest expedient. Però bàsicament la intervenció ve 
motivada per una cosa que és evident que no arreglarem ara des d’aquí el Consell 
comarcal, però sí que és veritat que a instàncies superiors haurien d’intentar treballar , 
i estic convençut que d’alguna manera o altre es treballa, però sí que és un neguit i 
una inquietud que per part nostre volíem pal·liar, i és que molt sovint ens trobem que 
les comarques rurals amb molta població dispersa com ara la nostra, ens trobem que 
les rutes escolars abasten una població molt àmplia, un territori molt extens, però en 
canvi aquests autocars de vegades es troben infrautilitzats a nivell d’alumnes que hi 
poden pujar per una qüestió de que la natalitat en aquests pobles de vegades no és 
tan alta com voldríem, però en canvi, sí que creiem que seria interessant que aquests 
autocars també puguin fer un paper de transport públic en general obert a la resta de 
ciutadania. Ja que seria una manera de millorar les qualitats de vida de la gent que viu 
més allunyada dels nuclis urbans grans. I per tant, potser seria un punt com per 
reflexionar i parlar amb les instàncies superiors, ja que tenim precisament aquesta 
xarxa de busos que s’escampen per arreu del territori, que es pot dir que arriben 
gairebé a tot arreu, doncs intentem que, d’alguna manera o altre, ja que des de l’erari 
públic s’hi inverteix, doncs que això a la llarga pugui servir també perquè la gent que 
vulgui desplaçar-se pugui fer servir aquest mitjà de transport. Pagant, evidentment, 
però que ara mateix no ho poden fer. I per tant, això capa moltíssim les possibilitats de 
mobilitat a la nostra comarca , com també en moltes altres.  
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President: 
Comentar-li que el tema dels 15 dies i els 20 dies ho solventarem igual que en l’altre 
punt. Posarem 30 dies. I en tot cas, en futures propostes ho tindrem en compte perquè 
realment hi hagin els passos que hi ha d’haver. 
En quan al que comenta el Pol Pagès, doncs sí, és un tema que s’ha treballat. Hem fet 
algunes reunions a Barcelona pel tema de transport escolar i transport públic. És un 
tema complexa, no és senzill. Un depèn de Territori i Sostenibilitat i l’altre depèn 
d’Ensenyament. Però no tant perquè depengui de dos departaments diferents, sino per 
les especificitats i necessitats que té cada un dels transports. Pel tema del 
monitoratge, de ser menors, ... té una certa complexitat. Ja vàrem aconseguir poder 
posar, en el transport escolar obligatori, nens i nenes del no obligatori; que això també 
va ser una cosa complicada d’aconseguir, però és veritat que, també a través de la 
Comissió de mobilitat de la comarca, en la qual també es treballa en aquest sentit. I 
més tenint el dèficit que tenim de transport públic a nivell, sobretot, dels municipis més 
petits de la comarca. Evidentment que seria un element que ens aniria a tots molt bé. 
És una cosa que hem de seguir treballant i pressionant en aquest sentit. Totalment 
d’acord, conseller. 
 
Jordi Bosch, Convergència i Unió (CIU): 
Per afegir una cosa al que ha comentat ara el president, aquí, en l’anterior legislatura, 
això es va treballar bastant. I una de les qüestions que feia que això era incompatible, 
també era a base de la cobertura legal d’assegurances. La voluntat del departament 
d’Ensenyament, coneixedor de la situació, no només aquí a la nostra comarca, sinó 
també en moltes d’altres, era, i això també s’havia expressat en molts sentits 
d’aprofitar-ho. I bàsicament aquí, la incompatibilitat venia en temes d’assegurances. I 
és una cosa que a instancies superiors han de buscar la forma jurídica perquè hi hagi 
aquesta cobertura. I a partir d’aquí, estarem tots encantats de poder aprofitar aquestes 
rutes i que vagin els autocars plens. 
 
VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per 28 vots a favor dels consellers presents dels grups 
polítics comarcals de CIU, del PSC-CP, d’ERC, d’ENTESA i del PP, i 2 vots 
d’abstenció del grup polític comarcal de la CUP-PA. 
 
 
II- PART DE CONTROL 
 
 
9- Donar compte de Decrets de la Presidència. 
  
Decret de la Presidència núm. 8, de 4 de febrer de 2016 

1- Autoritzar a Routes4World, SCP, representat pel senyor Alejandro Navarro 
Mora, a la realització de l’excursió 4X4, de caràcter no competitiu pel medi 
natural a realitzar-se els dies 6 i 7 de febrer de 2016 i que transcorre en part 
del seu recorregut per la comarca de l’Alt Penedès, concretament pels 
municipis de Vilafranca del Penedès, Les Cabanyes, Sant Martí Sarroca, 
Castellví de la Marca i Vilobí del Penedès. 
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2- Advertir que per a realitzar aquesta travessa/excursió s’haurà de tenir en 
compte l’establert en el Decret 166/1998, de 8 de juliol, de regulació de l’accés 
motoritzat al medi natural, i concretament el previst en els articles següents: 
Article 6 - Prohibicions de caràcter general 
6.1 Es prohibeix la circulació de vehicles motoritzats: 
a) Camp a través, tant si és per terrenys agrícoles com forestals, per tots els 
terrenys als quals es refereix l'article 2 d'aquest Decret. 
b) Fora dels límits de les vies de circulació per les quals s'autoritza la circulació, 
excepte per efectuar maniobres d'aparcament al seu entorn immediat. 
c) Pels tallafocs expressament construïts amb aquest objectiu. 
d) Pels vials forestals d'accés a zones on es realitzin aprofitaments forestals, 
degudament senyalitzats, excepte per a l'execució d'accions relacionades amb 
aquestes activitats. 
e) Pels camins ramaders que no coincideixin amb vials de lliure circulació, 
excepte per a vehicles destinats a activitats ramaderes o a serveis públics. 
f) Pels llits de les corrents naturals d'aigua, contínues o discontínues i dels 
llacs, llacunes i embassaments superficials en lleres públiques, excepte quan 
formin part d'un vial que els travessi a gual, o que discorri tradicionalment per 
un tram dels esmentats llits. 
6.2 La circulació amb caràcter esportiu o d'esbarjo de vehicles de motor 
adaptats per transitar per la neu resta prohibida fora de les àrees de les 
estacions d'esquí senyalitzades a l'efecte i fora dels vials aptes per a la 
circulació motoritzada. 
6.3 El Departament d'Agricultura, Ramaderia i Pesca, prèvia consulta als 
òrgans gestors i després d'haver consultat els ajuntaments respectius, pot 
prohibir la circulació motoritzada en camins rurals i camins i pistes forestals 
dels espais naturals declarats de protecció especial. 
... 
Article 10 - Velocitat màxima 
10.1 La velocitat màxima de circulació per camins i pistes no pavimentats, 
aptes per a la circulació motoritzada, és de trenta quilòmetres per hora. 
Així mateix d’acord amb el que disposa l’article 17 de la Llei 9/1995, de 27 de 
juliol, de regulació de l’accés motoritzat al medi natural (DOGC 2082, de 
2.8.95), modificat per l’article 7 del Decret legislatiu 3/2010:  
17. Activitats organitzades 
 ... 
4. Els ajuntaments, els consells comarcals o l’òrgan gestor de l’espai poden 
suspendre totalment o parcialment l’exercici de les activitats comunicades per 
circumstàncies meteorològiques, per incendis o per altres supòsits justificats 
per a la protecció del medi. 
5. Tots els vehicles participants en l’activitat organitzada han de disposar d’una 
còpia de la comunicació efectuada i l’han d’exhibir als agents de l’autoritat si els 
la requereixen.  
 
Article 18: Limitació de l’horari de circulació 
No es permet la circulació motoritzada organitzada en grup en horari nocturn, 
entès aquest des de l’hora en què es pon el sol fins una hora després que surt, 
llevat de la circulació per les pistes que tenen la consideració de vials d’unió 
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entre localitats rurals o de comunicació amb cases o nuclis de població situats 
en zones rurals. 
... 
Consideracions especials 
- Donada la peculiaritat dels camins rurals a la comarca de l’Alt Penedès, 
sobretot pel que fa als no asfaltats que donen accés a finques agrícoles i 
masies, ha de ser especialment curosa la circulació del grup de vehicles en cas 
de pluges intenses en hores anteriors a l’activitat, inclús puntualment i en trams 
molt conflictius, preveient la possibilitat de fer ruta alternativa per camins amb 
un ferm més compacte (sempre acomplint la normativa establerta de circulació 
pel medi natural). 
- La variació del recorregut autoritzat o bé algun tram que transcorri per Medi 
Natural en espais protegits, terrenys privats i no es disposi d’autorització 
especial, recaurà la responsabilitat sobre la entitat organitzadora. 

3- Notificar el present acord a l’interessat, als ajuntaments abans indicats, i a 
l’Àrea Bàsica del cos d’Agents Rurals de l’Alt Penedès. 

4- Donar trasllat de l’acord a l’àrea de Territori i Sostenibilitat. 
 
Decret de la Presidència núm. 9, de 5 de febrer de 2016 

1- Convocar els consellers comarcals del Consell Comarcal de l’Alt Penedès, a la 
sessió ordinària del PLE d’aquest Consell Comarcal, que tindrà lloc a la sala de 
sessions el proper dia 11 de febrer de 2016, que començarà a les 19,30  
hores, en primera convocatòria. Cas de no existir en primera convocatòria el 
quòrum de constitució requerit, quedarà automàticament convocada la sessió 
per la seva celebració, en segona convocatòria, 48 hores després. 

2- Establir els assumptes que configuren el següent: 
 

ORDRE DEL DIA 
 
I- PART RESOLUTIVA 
 

1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior de 21 de gener de 2016. 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE L’ÀREA D’EC ONOMIA I 

HISENDA 
2. Aprovar definitivament l’ordenança fiscal reguladora del preu públic per a la 

utilització de les carpes del Consell Comarcal de l’Alt Penedès. 
3. Aprovació de l’expedient de modificació de crèdit núm. 1 del Consell Comarcal 

corresponent al pressupost 2016. 
4. Declarar deserta la licitació del servei de neteja de les dependències del 

Consell Comarcal de l’Alt Penedès. 
 

PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE L’ÀREA DE P LANS 
TRANSVERSALS  

5. Ratificar l’acord de la Junta de Govern de 28 de gener de 2008 d’aprovació del 
Pla d’acció 2016-2017 del Pla Territorial Educatiu de l’Alt Penedès. 

6. Ratificar els acords de resolució dels ajuts individuals de menjador del curs 
escolar 2015-2016. 
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7. Ratificar l’acord del Ple del Consorci per a la Normalització Lingüística en 
relació a la modificació parcial dels estatuts del mateix. 

8. Declaració com a bé cultural d’interès local de la “Fresquera de Cal Pau Vidal 
de Sant Cugat Sesgarrigues. 

9. Declaració com a bé cultural d’interès local de la “Cooperativa del Forn de Pa i 
Sala del Cafè” de Sant Cugat Sesgarrigues. 

10. Aprovar la pròrroga I i última contracte amb l’empresa Iniciatives i Programes, 
SL per a la prestació de diferents serveis de suport a ajuntaments de l’Alt 
Penedès en matèria de joventut. 

 
II- PART DE CONTROL 
11. Donar compte de Decrets de la Presidència. 
12. Donar compte de Resolucions de la Gerència. 
13. Donar compte de l’acta de la Junta de Govern de la sessió de 14 de gener de 

2016. 
14. Prendre coneixement de la renúncia al càrrec de consellera comarcal de la 

senyora Maria Rosell Medall. 
15. Informacions de la Presidència.  
16. Precs i Preguntes. 

3- Donar trasllat d’aquesta resolució als consellers comarcals. 
 
Decret de la Presidència núm. 10, de 15 de febrer d e 2016 

1- Reconèixer a la senyora ... (ECR) el quart trienni, corresponent a la categoria 
C1, amb efectes del dia 21 de desembre de 2015. 

2- Reconèixer a la senyora ... (RCF), el seu quart trienni, corresponent a la 
categoria A2, amb efectes del dia 25 de desembre de 2015. 

3- Notificar el present acord a les interessades. 
4- Donar trasllat de l’acord al servei de Recursos Humans i a la tresoreria del 

Consell Comarcal als efectes oportuns. 
 

Decret de la Presidència núm. 11, de 15 de febrer d e 2016 
1- Extingir el contracte de treball d’interinitat a temps complert, per dimissió de la 

treballadora senyora ... (OCM), Tècnica de grau mitjà treballadora social (A2) 
adscrita al servei de Serveis Socials Bàsics, amb efectes del dia 8 de febrer de 
2016. 

2- Donar trasllat de l’acord als serveis de Recursos Humans, Serveis Socials i a la 
tresoreria del Consell Comarcal als efectes oportuns. 

 
Decret de la Presidència núm. 12, de 18 de febrer d e 2016 

1- Contractar d’urgència a la senyora ... (ADG), com Educadora Social (grup A2) 
adscrita l’Equip d’Atenció a la Infància i a l’Adolescència (EAIA) del servei de 
Benestar Social del Consell Comarcal, mitjançant contracte temporal 
d’interinitat, a raó de 37,5 hores setmanals, amb efectes del dia 22 de febrer 
de 2016 per cobrir la baixa d’incapacitat temporal i posteriors permisos de 
maternitat de la senyora ...(RRC). 

2- Donar trasllat de l’acord als serveis de Benestar Social, de Recursos Humans i 
a la tresoreria del Consell Comarcal als efectes oportuns. 
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Decret de la Presidència núm. 13, de 22 de febrer d e 2016 
1- Sol·licitar a la Direcció General d’Administració Local que deixi sense efectes - per 

les raons abans expressades - per al dia 24 de febrer de 2016 i únicament per a 
aquest dia, l’acumulació atorgada el passat mes d’octubre de 2015 al Sr. Xavier 
Rodado Honorato, per exercir les funcions de secretari del Consell Comarcal de 
l’Alt Penedès. 

2- Sol·licitar alhora de la Direcció General d’Administració local torni a atorgar una 
acumulació en el mateix funcionari i per a exercir el mateix càrrec en els termes 
en els que es produí l’anterior d’octubre de 2015, a partir del dia 25 de febrer 
propvinent. 

3- Notificar amb la urgència que el cas demanda aquesta resolució a la Direcció 
General d’Administració Local de la Generalitat de Catalunya perquè aquest 
organisme s’hi pugui pronunciar sobre les dues peticions amb la celeritat 
requerida.  

 
Decret de la Presidència núm. 14, de 3 de març de 2 016 

1- Delegar en el conseller comarcal senyor Francesc Xavier Edo Vargas, la 
presidència del Consell d’Alcaldes de l’Alt Penedès. 

2- Establir que aquesta delegació comprèn la potestat de convocar les sessions 
corresponents i la de signar les actes però, resta exclosa la facultat de resoldre 
mitjançant actes administratius que afectin a tercers.   

3- Els acords adoptats  hauran de fer constar les circumstàncies de l'origen 
delegat de la seva competència, fent constar al final de la part expositiva el 
núm. de Decret i la data del mateix.  

4- Notificar la present resolució a l’interessat.  
5- Donar compte al Ple d’aquesta resolució, per al seu coneixement. 

 
Decret de la Presidència núm. 15, de 3 de març de 2 016 

1- Determinar la inclusió en la composició de la Junta de Govern , amb el 
nomenament dels conseller comarcal que en formarà part, amb efectes del dia 
11 de març de 2016, el senyor Jordi Bosch Morgades . 
Aquests nomenament s’entendrà acceptat si en el termini de 3 dies hàbils 
comptadors des de l’endemà de llur notificació l’interessat no manifesta 
expressament la seva oposició. 

2- Nomenar, amb efectes del dia 11 de març de 2016, com a vicepresident 
quart , que m’haurà de substituir per ordre de prelació en cas d’absència, 
malaltia, vacant en la Presidència, deure legal d’abstenció o impediment, el 
conseller  senyor Jordi Bosch Morgades . 

3- Efectuar les modificacions en la delegació general d’atribucions, amb efectes 
del dia 11 de març de 2016, de la gestió dels assumptes de les seves 
respectives Àrees i dels serveis  que les integren dins l’organigrama funcional 
del Consell Comarcal, així com nomenar els/les presidents/es de cada àrea i 
dels consellers/es delegats/ades a cada servei: 

• ÀREA D’ATENCIÓ A LES PERSONES 
President: Jordi Bosch Morgades 
Serveis  
Benestar Social : Jordi Bosch Morgades 
... 

• ÀREA DE PROMOCIÓ ECONÒMICA I COMARCAL 
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President: Servand Casas Mateo 
Serveis  
Agricultura i Medi Rural: Pere Soler Mateu 
... 

Establir que l’abast de les funcions de les delegacions dels presidents/es 
d’Àrea comprenen la potestat de convocar les sessions i la signatura de les 
actes corresponents. Resta exclosa la facultat de resoldre mitjançant actes 
administratius que afectin a tercers. 
Establir que l’abast de les funcions de les delegacions dels consellers/es 
delegats/des a cada servei es circumscriu a l’estudi, proposta i execució en 
relació als serveis corresponents, que no inclouen cap facultat resolutòria.  
Els nomenats assumeixen la direcció, la coordinació i la gestió de l'Àrea 
corresponent i dels serveis i activitats que s’hi comprenen, i han de coordinar i 
supervisar la tasca dels consellers/es adscrits/es a l'Àrea de la qual són 
responsables, donant-ne compte a la presidència. Les atribucions delegades 
s'hauran d'exercir en els termes i dins dels límits d'aquesta delegació, no sent 
susceptibles de ser delegades en un altre òrgan. Es considerarà acceptada de 
forma tàcita la competència delegada si dins del termini dels tres dies hàbils 
següents a la notificació no es manifesta res en contra. 

4- Nomenar, amb efectes del dia 11 de març de 2016, com a president delegat  
de la Comissió Informativa d’Atenció a les Persones,  el conseller  senyor 
Jordi Bosch Morgades. 

5- Deixar sense efectes la delegació general d’atribucions, al senyor Jordi Bosch 
Morgades, amb efectes del dia 11 de març de 2016, de la gestió dels 
assumptes del servei d’Ensenyament. 

6- Modificar la composició de la Comissió de Control de comptes i tresoreria  
del Consell Comarcal de l’Alt Penedès, per al seguiment i coordinació de la 
comptabilitat entre les diferents Àrees, que estarà formada pels membres 
següents: 
- President/a del CCAP 
- Vicepresident/a primer/a  
- President/a de l’Àrea de Plans Transversals  
- President/a de l’Àrea d’Economia i Hisenda 
Hi assistiran igualment, el/la gerent, el/la interventor/a i el/la Secretari/ària. 

7- Notificar la present resolució als interessats. 
8- Publicar la present resolució al BOP i a la seu electrònica del Consell 

Comarcal. 
9- Donar compte al Ple d’aquesta resolució, per al seu coneixement. 

 
 
El Ple en resta assabentat. 
 
 
10- Donar compte de Resolucions de la Gerència. 
 
Resolució de la Gerència núm. 10, de 8 de febrer de  2016 
TAXA PER LA PRESTACIÓ DEL SERVEI D’AJUDA A DOMICILI I ALTRES SERVEIS 
ASSISTENCIALS. 
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NOM USUARI/ÀRIA MES EUROS 

• ... (RSS) GENER 42,88 € 

• ... (COV) GENER 16,08 € 
• ... (ACF) GENER 53,60 € 
• ... (JMRC) GENER 53,60 € 

TOTAL EUROS……………………   166,16 € 
 
Resolució de la Gerència núm. 11, de 9 de febrer de  2016 

AJUTS INDIVIDUALS  DE MENJADOR (NO OBLIGATORIS), corresponent al mes de 
gener de 2016 :  

- alumnes de l’ESCOLA ANTONI GRAU MINGUELL de  Sant Quintí de Mediona 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de 280,50 € 

- alumnes de l’ ESCOLA Arrels de  Sta Margarida i els Monjos relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de 1.850,70 € 

- alumnes de l’ ESCOLA AVINYONET DEL PENEDÈS d’ Avinyonet relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de 603,26  € 

- alumnes de l’ ESCOLA CRISTÒFOR MESTRE de  Vilafranca del Penedès 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  3.224,00 € 

- alumnes de l’ ESCOLA DR. SAMARANCH I FINA de  Sta Margarida i els Monjos 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  1.172,59 € 

- alumnes de l’ESCOLA EL CASTELLOT  de  Castellví de la Marca relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de 1.062,68  € 

- alumnes de l’ ESCOLA EL CIRCELL d’Olèrdola relacionats a l'annex d’aquesta 
resolució, per un import total màxim de  1.655,4 € 

- alumnes de  ESCOLA EL DRAC de  Pacs del Penedès relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de   205,22€ 

- alumnes de l’  ESCOLA EL MONTCAU de Subirats relacionats a l'annex d’aquesta 
resolució, per un import total màxim de  170,00 € 

- alumnes de l’  ESCOLA ESTALELLA GRAELLS de  Vilafranca del Penedès 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de 4.179,45 € 

- alumnes de l’ ESCOLA FONT-RÚBIA  de  Guardiola de Font Rubí relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  269,08€ 

- alumnes de l’ ESCOLA GUERAU DE PEGUERA  de  Torrelles de Foix relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  2.067,70€ 

- alumnes de l’ ESCOLA J.J. RÀFOLS  de  Torrelavit relacionats a l'annex d’aquesta 
resolució, per un import total màxim de  252,34 € 

- alumnes de l’ ESCOLA JACINT VERDAGUER  de  La Granada relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de 667,12 € 

- alumnes de l’ ESCOLA JAUME BALMES  de  Sant Martí Sarroca relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de 1.738,48 € 

- alumnes de l’ ESCOLA JOSEP BALTÀ ELIAS  de  Vilafranca del Penedès relacionats 
a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de 6.007,18 € 

- alumnes de l’ ESCOLA LA CABANA  de  Les Cabanyes relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  316,91 € 

- alumnes de l’ ESCOLA LA PAU  de  Sant Sadurní d'Anoia relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de 1.710,69 € 

- alumnes de l’ ESCOLA LES FONTS  DE GELIDA  de  Gelida relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  1.387,56 € 
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- alumnes de l’ ESCOLA LES VINYES  de  Sant Cugat Sesgarrigues relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  438,02 € 

- alumnes de l’ ESCOLA LLEBEIG  de  Vilobí del Penedès relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  694,40 € 

- alumnes de l’ ESCOLA MAS I PERERA  de  Vilafranca del Penedès relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  3.654,28 € 

- alumnes de l’  ESCOLA MONTANYANS de  Sant Marçal relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de 734,70 € 

- alumnes de l’  ESCOLA MONTCAU de  Gelida relacionats a l'annex d’aquesta 
resolució, per un import total màxim de  1.767,00 € 

- alumnes de l’  ESCOLA PAU BOADA de  Vilafranca del Penedès relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  4.723,16 € 

- alumnes de l’  ESCOLA PAU CASALS de  Sant Llorenç d'Hortons relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de 701,84 € 

- alumnes de l’  ESCOLA PONT DE L'ARCADA d’  Olesa de Bonesvalls relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de 217,00 € 

- alumnes de l’  ESCOLA ROSSEND MONTANÉ de St. Pere Molanta relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de 515,84 € 

- alumnes de l’  ESCOLA SANT DOMÈNEC de  Sta Margarida i els Monjos relacionats 
a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de 672,08€ 

- alumnes de l’  ESCOLA SANT JERONI de  St. Pere de Riudebitlles relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  538,20 € 

- alumnes de l’  ESCOLA SANT JORDI de  St. Pau d'Ordal relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de 810,00 € 

- alumnes de l’  ESCOLA SANTS ABDÓ I SENÉN d’  El Pla del Penedès relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de 164,30€ 

- alumnes de l’  ESCOLA SUBIRATS de  Lavern relacionats a l'annex d’aquesta 
resolució, per un import total màxim de 275,90  € 

- alumnes de l’  ESCOLA VIROLAI de Puigdàlber relacionats a l'annex d’aquesta 
resolució, per un import total màxim de 11,60  € 

- alumnes de l’  IE JACINT VERDAGUER (PRIM) de  Sant Sadurní d'Anoia relacionats 
a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  965,96 € 

- alumnes del  ESCOLA DELTA L'ESPIGA de  Vilafranca del Penedès relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  930,90 € 

- alumnes del  COL·LEGI  SANT JOSEP de  Sant Sadurní d'Anoia relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  353,40 € 

- alumnes del  COL·LEGI SANT RAMON de  Vilafranca del Penedès relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  1.497,30 € 

- alumnes de la  ESCOLA MONTAGUT de  Vilafranca del Penedès relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  372,62 € 

- alumnes de l’escola   FUNDACIÓ  PRIVADA VEDRUNA de  Sant Sadurní d'Anoia 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  186,00 € 

- alumnes de l’escola  FUNDACIÓ ESCOLAR SANT JOSEP de  Vilafranca del 
Penedès relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  
765,70 € 

- alumnes de l’escola  VEDRUNA  SANT ELIES de  Vilafranca del Penedès relacionats 
a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  956,66 € 
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Resolució de la Gerència núm. 12, de 9 de febrer de  2016 
AJUTS INDIVIDUALS  DE MENJADOR (OBLIGATORIS - CENTRES CONCERTATS), 
corresponent al mes de gener de 2016:     

- alumnes del ESCOLA DELTA L'ESPIGA de  Vilafranca del Penedès, relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  1.979,25 € 

- alumnes del  COL·LEGI SANT RAMON de Vilafranca del Penedès, relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  74,40 € 

 
Resolució de la Gerència núm. 13, de 9 de febrer de  2016 
Aprovar la diferència dels ajuts econòmics de transport adaptat any 2014, d’acord amb 
l’informe de la Cap del Servei de Benestar Social. 
Atès que el passat 3 de desembre es van aprovar els ajuts econòmics de 
transport adaptat destinat a persones amb mobilitat reduïda corresponents a 
l’any 2014. 
Atès que s’ha detectat una errada material en el còmput, a l’hora de fer 
l’exportació dels totals en el programa de gestió. 
Atès que l’error s’ha detectat en els imports, on consta l’ import total atorgat: 
70.218,18 € hi ha de constar 70.821,48 €, sent la diferència de: 603,30 €  
Aprovar la diferència del transport adaptat any 2014. . .    

 
 
 
 
 
 

 
603,30 

 
Resolució de la Gerència núm. 14, de 19 de febrer d e 2016 
APROVAR LA LIQUIDACIÓ DE LA CESSIÓ EN RÈGIM DE PRÉSTEC DE CARPES 
AL SERVEI DE PROMOCIÓ TURÍSTICA DE L’AJUNTAMENT DE VILAFRANCA DEL 
PENEDÈS EN MOTIU DE LA FESTA DEL XATÓ 2016 
Núm. 

Factura  
AJUNTAMENT  Concepte  Import  

5 Vilafranca del Penedès Cessió carpes per Festa del Xató 2016 245,90 € 
  TOTAL 245,90 € 
 
Resolució de la Gerència núm. 15, de 25 de febrer d e 2016 
Nòmina febrer. 
 
El Ple en resta assabentat. 
 
 
11- Donar compte de les actes de la Junta de Govern  corresponents a les 
sessions de 28 de gener i 11 i 18 de febrer de 2016 . 
 
El Ple en resta assabentat. 
 
 
12- Moció que presenta el grup comarcal d’ERC en su port al Sr. Marcel Surià, 
exalcalde de Santa Fe del Penedès. 
 
El dia 29 de febrer va ingressar a la presó el Sr. Marcel Surià, exalcalde de Santa Fe 
del Penedès, per complir la incomprensible condemna de dos anys i tres mesos 
imposada pel Tribunal Suprem. Una sentència que va arribar després que la Fiscalia 
presentés recurs a una primera sentència de dos anys i una multa econòmica de 
l’Audiència de Barcelona, en la qual l’exalcalde evitava el seu ingrés a presó. 
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La signatura d’informes irregulars de residència per a immigrants del seu municipi li ha 
comportat a aquest exalcalde una condemna final de més de dos anys de presó que el 
va obligar ahir a entrar al centre penitenciari. 
  
Al llarg periple judicial, amb reconeixement de delicte i col·laboració amb els cossos 
policials per evitar l’entrada a presó, s’hi afegeix la denegació per part del Govern del 
Partit Popular de l’indult sol·licitat per l’exalcalde. Per aquest indult es va al·legar 
vulnerabilitat de les persones a qui anaven destinats els informes signats i la 
demostració que en cap cas hi va haver benefici econòmic. 
  
Davant d’aquesta negativa del govern espanyol, cal expressar disconformitat per 
aquesta decisió. Una decisió que, d’acord amb la normativa que regula l’indult, no cal 
justificar ni raonar, donant a l’executiu espanyol un poder incomprensible, i que en 
aquest cas ha portat a la presó a una persona les actuacions del qual no han generat 
cap perjudici per ningú. 
  
Ens posem al costat del Sr. Surià, perquè considerem que, un cop més, es descarrega 
sobre determinades autoritats públiques les culpes d’uns problemes que no només els 
sobrepassen en mitjans personals, materials i econòmics, sinó que desborden de lluny 
les seves competències. 
  
El Sr. Surià només va ser conscient d’un problema humanitari al seu municipi que 
afectava a les persones, i la seva resposta va ser ajudar i buscar solucions. La feina 
que fan dia a dia tots i cadascun dels alcaldes i alcaldesses del nostre país. 
 
Per tot això, el grup comarcal d’ERC proposa al Ple del Consell Comarcal de l’Alt 
Penedès l’adopció dels següents 
 

1. Mostrar la solidaritat del Ple del Consell Comarcal de l’Alt Penedès amb 
l’exalcalde de Santa Fe del Penedès Marcel Surià per la condemna que l’obliga 
a entrar a presó per la signatura d’informes de residència per a immigrants. 

2. Demanar des del Consell Comarcal de l’Alt Penedès al Consell de Ministres del 
Regne d’Espanya que concedeixi l’indult a l’exalcalde Marcel Surià. 

3. Donar trasllat de l’aprovació d’aquesta moció a la Conselleria de Governació de 
la Generalitat de Catalunya, al Ministeri de Justícia del Regne d’Espanya i als 
ajuntaments de la comarca de l’Alt Penedès. 

 
 
INTERVENCIONS: 
 
Pol Pagès, Esquerra Republicana de Catalunya (ERC): 
Aquesta moció la presentàvem bàsicament perquè en el clima polític actual en el qual, 
dia rere dia, veiem com hi ha diferents casos de corrupció on tothom en surt impune, 
perquè no va ningú a la presó, dons és d’una injustícia enorme el fet que aquí l’únic 
alcalde que vagi a presó sigui, per començar, del poble més petit de l’Alt Penedès. És 
cert que va ser per unes irregularitats en matèria de paperassa en relació a 
empadronament de persones immigrants, però el que a nosaltres ens indigna i creiem 
que és una injustícia molt gran, és que, a diferencia de molts casos de corrupció, on el 
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polític corrupte crea el problema a través de la corrupció que ell practica, en aquest 
cas, el problema ja existia. És a dir, no se l’inventa el Marcel Surià. Hi ha persones 
immigrants amb problemes molt importants per satisfer les seves necessitats 
bàsiques, bàsicament condicionades a la seva condició legal.  
I per tant, aquí, bàsicament el que entenem és que aquesta persona –d’acord, actuant 
irregularment- actua per humanitat. És a dir, no es posa ni un sol ral a la butxaca. I per 
tant, actua senzillament en benefici d’aquestes persones vulnerables.  
A partir d’aquí, aquest problema ja existia. És a dir, és un problema d’instàncies 
superiors; de l’estat espanyol i, fins i tot, de la Unió Europea. És a dir, les crisis 
migratòries, les crisis de drets de persones que han de venir a Occident per tal de 
sobreviure com puguin. I després, evidentment, és un problema de màfies. Que 
seguint claríssimament aquesta història, el mateix exalcalde de Santa Fe va 
col·laborar amb la justícia per acabar amb aquestes màfies. 
El fet claríssim quin és? És que, per una banda tenim una llista molt llarga de polítics 
corruptes que no van a presó per raons “x”, i en canvi, aquí tenim a l’exalcalde del 
poble més petit de la comarca que sí que va a presó per unes irregularitats que, 
evidentment, no s’havien de practicar, i evidentment han d’estar segurament penades 
amb el que correspongui, però la presó és excessiva. 
Per tant en aquest sentit doncs, per part nostre, el que demanem és que se l’excarceri. 
I això nosaltres ho fem bàsicament a través de demanar al Consell de ministres que 
l’indulti. A banda d’això, qualsevol altre tipus de solució per excarcerar a aquesta 
persona que va dedicar el seu temps al seu municipi, entenem que és justa i 
necessària, però la pena de presó per aquest tipus de delicte creiem que és una 
injustícia, creiem que és exagerat. I per tant, volem mostrar la nostra solidaritat al 
Marcel Surià i a tota la seva família, amics i companys, en aquest cas de 
Convergència i Unió, perquè entenem que la mesura aplicada és excessiva. I per tant, 
entenem que hem de fer força des del món local, que també en som els grans 
perjudicats d’aquesta manera d’entendre la política, que els estats i les organitzacions 
supraestatals com Unió Europea, se’n renten les mans, i qui acaba tenint el problema 
a la porta de casa seva, dins el seu ajuntament, és l’alcalde dels pobles i ciutats 
d’aquest país. I que evidentment, encertadament o no, ha de prendre unes mesures. I 
en aquest cas, com ja he dit, malauradament, no eren les encertades. Però que en cap 
cas es van motivar per cap altra raó que no fos ajudar humanitàriament a aquestes 
persones que ho necessitaven.  
Per tant, sí que us demanaríem a tots el vot favorable. Perquè ara mateix tenim un 
exalcalde d’aquesta comarca que està a la presó per uns fets que, de ben segur, no 
són tan greus com aquests fets que, dia rere dia, veiem de diferents polítics d’alt nivell 
que estan vivint i s’estan lucrant de practiques corruptes. I aquestes sí que ens 
perjudiquen realment a tothom. 
 
Antoni Peñafiel, Candidatures de L’Entesa – ICV - EUiA- EPM- VeC- (ENTESA): 
Des de les Candidatures d’Entesa donarem suport a la moció. Perquè entenem que 
reflexa dues realitats que, com a institució pública democràtica, ens hem de 
qüestionar. Per una banda, un sistema de justícia que no te en compte en quins 
entorns, amb quines conseqüències i amb quines intencions es produeixen uns fets. 
Nosaltres entenem que, sense entrar a valorar alguns casos, en aquest concret hi ha 
una voluntat que no és la perjudicar a ningú, sinó més aviat al contrari. I per altra 
banda, mostra clarament i ens hauria de fer reflexionar sobre la perversitat de sistema 
que tenim per acollir a persones que viuen entre nosaltres, que no són nascudes aquí 
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a la comarca però que hi fan vida, i que s’han de veure forçades a acabar en mans de 
xarxes criminals o de presumptes estafes, o de treballadores o de treballadores 
públics, o bé d’alcaldes o càrrecs públics, que han de forçar la legalitat fins el punt 
d’arriscar-se, i en aquest cas, saltar-se-la, per intentar que puguin tenir un projecte de 
vida digna.  
Per tant, evidentment, atenent al que planteja la moció, nosaltres hi donarem suport 
 
Anna Baqués, Candidatura d’Unitat Popular – Poble Actiu (CUP-PA): 
D’entrada diré que a la CUP, concretament a la CUP de Subirats, tenim gent molt 
propera al Marcel. Quan ens vam reunir per parlar del Ple en general i vam arribar a 
aquest punt, ens vam trobar que hi havia gent dins de la pròpia CUP que desconeixia 
bastant el cas. Però aquesta persona en concret, ens va informar i vam estar debatent 
sobre les idees que volíem expressar. I  vam emplaçar aquesta persona, a partir de lo 
que vam debatre a la reunió i la seva experiència pròpia de proximitat amb el Marcel, a 
que escrivís la intervenció que havíem de fer avui. M’ha arribat fa poca estona, la 
intentaré llegir des del mòbil: 
“Avui el Marcel està a Can Brians per actuar en favor d'unes famílies, de gent com 
molts de nosaltres q tenia dificultats i buscava com tirar endavant. Si ens situem en 
aquell temps, segurament no era l'únic alcalde que tenia el dilema, ajudar o obeir. Ell 
va arriscar-se a desobeir davant d'una situació que no podia controlar, però que els 
responsables, els qui podien actuar, no hi feien prou i hi posaven traves, barreres i 
murs. 
Va fer el que va creure i quan va descobrir-se el cas va deixar el càrrec per gaudi dels 
qui estaven a la oposició i amb el silenci incòmode dels "seus". 
6 anys de judici i dificultats amb el suport dels més amics, de la família i prou. 
Tot s'accelera amb la sentència i el recurs del fiscal. El que podia ser un final acordat, 
es converteix en una ampliació de condemna. I com ha dit algú, si per alguna cosa ha 
de servir l'indult és per un cas com aquest. Per tant es va intentar i es van demanar 
suports, també al Consell Comarcal. 
L'indult ha estat denegat i el cas ha tornat a les portades de la premsa comarcal.  
Davant les injustes lleis que menen la justícia, el Marcel aquest cop ha hagut d'obeir 
segurament amb la mirada cap al final d'aquest assumpte i la confiança que aviat 
podrà assolir un 3r grau que li permeti seguir amb la seva feina i passar més estona 
amb la seva família. 
El Marcel va necessitar el suport en el moment que va ser acusat. Suport durant tot el 
temps que va durar el procés d’investigació, el judici i l’espera de sentència. 
Necessitava suport en el moment en què va demanar l’indult. Era aleshores que les 
signatures i mocions a favor de la seva persona i actuació i en solidaritat a la causa 
que el va portar a aquesta situació eren necessàries. 
Gent individual i de partits ha fet més o menys el que ha pogut en aquest cas. Davant 
d'aquesta moció estem segurs que també hi ha bona intenció, encara que sigui a 
destemps. Però també veiem un punt d’hipocresia en els companys de partit i un punt 
d'oportunitat o "postureig" en altres, esquerra, que aprofiten per mostrar-se davant els 
mitjans dient que es portarà una moció de suport. 
Cal pensar en tot moment que darrera del cas hi ha una persona i una família. Per tant 
cal comptar en primer lloc amb els qui realment pateixen el cas. Per això demanem 
que aquesta moció, un cop votada, els hi sigui traslladada directament, no per la 
premsa. 
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El cas del Marcel és una mostra més de la presó com a càstig. Hi ha molts Marcels 
que pateixen aquesta política, molta gent que no representa cap amenaça a la societat 
i que estan privats de llibertat per haver sortit de la norma. I les normes les fan els 
parlaments i ara ens trobem en un mirall on veiem ex-directius estafadors de Caixa 
Penedès que han perjudicat a molta gent campant pels carrers, i gent de bona fe que 
no han fet mal a ningú, tancats en una celda. 
Ell ho ha treballat i lluitat amb els que l’estimen. Aquesta gent és qui li ha fet costat de 
forma incondicional, els que han cregut en ell i la seva innocència. I potser ara el que 
necessita és calma.  
I si, he dit innocència perquè així ho creiem des de la CUP. És culpable de què? De 
voler ajudar gent amb necessitats humanitàries? Això diu la llei ?... Doncs quina llei 
tenim que fa  que hi hagi ciutadans de primera i ciutadans de segona.  
Donarem suport a la moció però sobretot qui mereix tot el suport és el Marcel i els 
Marcels que avui estan a la presó per actuar de forma humanitària i de les necessitats 
d’altres persones. 
A la vegada que en demanem l’excarceració immediata!!!” 
 
 
Francisco Romero, Partit dels Socialistes de Catalunya – Coalició de Progrés (PSC-
CP): 
Des del grup comarcal socialista també donarem suport a la proposta. Pensem que el 
Marcel ha tingut una condemna incomprensible. Creiem que el ponent ha explicat molt 
bé quina és la situació. I que realment, a nivell social, majoritàriament la gent que el 
coneix, l’entorn, aquí al Penedès no s’entén aquest tipus de condemna amb tot el que 
està passant. Que bàsicament, és lo que entenc que tots els grups comarcals han anat 
insistint. Per tant, demanem que es reconsideri aquest indult. I que per tant, hi hagi un 
indult per a una persona que, al final, haurà passat el que haurà passat, però el seu 
entorn, els que hem conegut la seva feina política, pensem que és una condemna, 
com deia al principi, totalment incomprensible. 
 
 
Raimon Gusi, Convergència i Unió (CIU): 
El grup de Convergència i Unió demanem encapçalar també la moció, si és possible, 
perquè evidentment, hi estem del tot d’acord. 
Jo vaig ser, com molts de vosaltres, signant de l’anterior petició d’indult. I no entenc, 
crec que no entenem, com no s’ha produït aquest indult. I en canvi s’ha radicalitzat la 
sentència condemnatòria, incloent la presó efectiva. 
Per tant, ens correspon, i tornem a insistir, en la petició de l’alliberament i de l’indult, 
per raons socials i humanitàries, com és el cas i d’acord amb el tema. I més, quan de 
veritat també s’ha dit aquí, veiem casos realment flagrants i que no es sancionen 
adequadament.  
Crec que molts hem fet moltes coses en suport del Marcel, a nivell personal, 
organitzant i participant en actes, recollint temes econòmics, etc., durant tot el període 
que ha passat des de que va començar això. I ara el que cal és mantenir una actitud 
d’unitat. I aquesta actitud d’unitat de tots, o els que hi estem d’acord, traslladar-la a tot 
arreu. Perquè quantes més peticions institucionals, en aquest cas, sí que és important 
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tenir una presència i una rellevància, poden forçar o poden ajudar a que es produeixi 
aquest alliberament, d’una manera o altre, o un indult. 
Per tant, demanem la votació a favor de l’aprovació d’aquesta moció. 
 
President: 
Voldria fer una última intervenció abans passar a votació.  
M’han semblat bé totes les intervencions. Però, consellera, la seva no m’ha agradat. I 
vostè em dirà que li han donat per llegir... Està molt bé, però no m’ha agradat. Perquè 
vostè ha culpabilitzat d’algo a algú injustament. Ha culpabilitzat a Esquerra d’aprofitar-
se de la situació per presentar una moció. Ha culpabilitzat als companys de 
Convergència i Unió de no donar suport al Marcel. 
Perdoni, miri, quan el Marcel va entrar en tot el procés, jo era el responsable de 
política municipal de Convergència Democràtica aquí la comarca. Jo vaig estar amb 
ell, jo vaig estar donant-li suport, el Jordi Bosch, que el va substituir a l’alcaldia, va 
estar donant-li suport. Vam estar recollint signatures a favor d’ell. Vam estar al costat 
d’ell en tot el procés. Hem recollit signatures a favor de l’indult. Per tant, dir que els 
seus l’han deixat, m’ha semblat molt injust. D’acord? Res més.  
 
VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per unanimitat dels consellers presents dels grups 
polítics comarcals de CIU, del PSC-CP, d’ERC, de la CUP-PA, d’ENTESA i del PP. 
 
 
13- Moció que presenta el grup comarcal d’ERC per r ebutjar la legitimitat de la 
monarquia espanyola. 
 
Atès que el monarca espanyol Felip VI, en tant que cap d'estat del Regne d’Espanya, 
representa la màxima figura institucional d’un Estat que impedeix el lliure exercici del 
dret a decidir del poble de Catalunya, 
 
Atès que la monarquia com a institució representa uns valors completament allunyats 
de la igualtat entre ciutadans i de la democràcia, 
 
Atès que la monarquia espanyola va ser restituïda per la dictadura feixista del General 
Francisco Franco que va oprimir de forma salvatge la població de Catalunya i de la 
resta de l’estat, 
 
Atès que la monarquia, com a màxima institució de l' Estat Espanyol, no ha demanat 
mai perdó pels crims contra la humanitat durant la dictadura feixista,  
 
Atès que la monarquia sempre ha menyspreat la llengua catalana, 
 
Atès que la monarquia espanyola ha fet de la seva posició privilegiada el seu modus 
vivendi atresorant una immensa fortuna de la qual no se'n sap la procedència, 
 
Atesos els nombrosos casos de corrupció que assetgen la monarquia encapçalada per 
Felip VI que impliquen membres directes de la seva família que per primera vegada 
s’han d’asseure davant dels Tribunals per delictes de corrupció,  
 
Atesa la falta de respecte institucional de Felip VI cap a la presidenta del Parlament de 
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Catalunya, Carme Forcadell, negant-se a rebre-la en audiència pública el passat 
dilluns 11 de gener perquè li fos comunicat el nomenament del nou president de la 
Generalitat de Catalunya, 
 
Atesa la postura no neutral que ha adoptat Felip VI envers el procés polític que viu 
Catalunya, i atès que, a priori, se li hauria de pressuposar una neutralitat institucional 
que sí que han adoptat altres monarquies com la britànica en el conflicte polític entre 
Escòcia i el Regne Unit, 
 
Per tot això exposat, se sotmeten a debat i votació del Ple del Consell Comarcal de 
l’Alt Penedès els següents compromisos: 
 
1.- No reconèixer la legitimitat de Felip VI ni de qualsevol altre representant de la 
monarquia espanyola en tant que representants d’una institució restaurada 
personalment pel General Franco, protagonista de nombrosos casos de corrupció on 
s'ha aprofitat de la seva influència, símbol d'un Estat que impedeixi el lliure exercici del 
dret a decidir del poble de Catalunya. 
2.- Evitar participar com a Consell Comarcal de l’Alt Penedès en cap acció o acte que 
representi el reconeixement de la figura de Felip VI o de la monarquia espanyola. 
3.- Instar els ajuntaments de la comarca a modificar el nomenclàtor de carrers 
municipals per eradicar tota presència de referències a la monarquia espanyola. 
4.- Instar als ajuntaments de la comarca a aprovar aquesta moció. 
5.- Comunicar els acords adoptats en sessió plenària a la Casa Reial espanyola. 
 
 
INTERVENCIONS: 
 
Pol Pagès, Esquerra Republicana de Catalunya (ERC): 
Aquesta és una moció que, a nivell de l’Assemblea d’Esquerra, vam decidir presentar, 
tant al Consell, com als diferents municipis de la comarca. Bàsicament, perquè els 
últims fets ens els quals s’ha vist implicada la monarquia, encara ha refermat encara 
més la nostra voluntat republicana. Que recordem-ho, la voluntat republicana no rau 
només en el fet de canviar un rei per un president de la república, sino que bàsicament 
rau en canviar la legitimat de la sobirania corrupte d’una monarquia per la sobirania 
democràtica popular. Que evidentment, si arreu ho féssim, en economia, en cultura, en 
política, etc., estem convençuts i convençudes que aniríem i viuríem molt millor. 
En aquest sentit, per part nostre, i tenint en compte els últims esdeveniments 
mediàtics que s’han anat donant, hem vist com la monarquia espanyola, encapçalada 
per Felip de Borbó, hereva directe d’aquella monarquia borbònica que va abolir, a 
punta de pistola i amb sang i foc, els drets i les llibertats de Catalunya el 1714, 
començant el 1705 pel País Valencià. Aquella monarquia, hereva de tot allò, continua 
fent un pilar fonamental d’una manera de fer que, no només no ens agrada, sino que 
considerem, fins a cert punt, delictiva. 
En aquest sentit, és de recent actualitat, concretament d’ahir, veure com la monarquia 
espanyola i aquelles elits extractives delinqüents són carn i ungla. 
I entre altres coses, perquè la monarquia, en un procés en el qual els ciutadans i les 
ciutadanes d’aquest País hem vist com els nostres drets socioeconòmics ens els 
últims anys no han parat de minvar a causa d’una situació econòmica complicada, la 
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monarquia, en aquest sentit, no ha fet cap gest en cap moment. És a dir, continua 
vivint del privilegi.  
En aquest sentit, la monarquia continua sense ser una institució que es cregui la 
democràcia. És hereva directe del general Franco, que és qui va triar directament, i 
per la gràcia de Deu, com diria ell, al pare de l’actual rei espanyol. 
I a més a més, en aspectes d’aquells on la monarquia espanyola ha de ser neutral; 
com és en el tracte amb les diferents institucions, doncs vam poder veure, per 
exemple, el passat mes de gener, com menyspreava a la presidenta del Parlament de 
Catalunya quan aquesta li va demanar audiència per comunicar-li que Carles 
Puigdemont seria el 130è president de la Generalitat, escollit per una institució, en 
aquest cas centenària, com el Parlament de Catalunya. 
Per moltes d’aquestes raons, i pel seu menyspreu continuat al nostre País i a unes 
maneres de fer democràtiques. I perquè no s’ajusten a la voluntat popular, bàsicament 
perquè la monarquia no ha estat mai referendada en referèndum, demanem que des 
de les institucions d’aquest País retirem la legitimitat que aquesta institució 
monàrquica pugui tenir. Per tant, en aquest sentit vol dir que l’obviem. 
I vol dir que, bàsicament, entre altres aspectes, en tots aquells protocols i amb tots 
aquells nomenclàtors de carrers, etc., etc., suprimim totes aquelles referències a 
aquest ens; que no ens representa, ni ens representarà mai.  
I per tant, el que demanem és que en aquest Plenari s’aprovi aquesta moció. I que 
s’insti als diferents ajuntaments de la comarca, també, a donar-hi suport. Perquè 
entenem que en els moments actuals que estem vivint, és una institució retrògrada, 
nul·lament democràtica i que és clarament contraria a un principis, en aquest cas 
republicans, que defensem nosaltres, però sens dubte, uns principis democràtics; que 
entenem que defensa tothom d’aquest Plenari. Moltes gràcies. 
 
Lluís F. Caldentey, Partit Popular (PP): 
Nosaltres en aquesta moció, el Partit Popular que jo represento, es votarà en contra. 
Vull fer una petita síntesi. El Partit Popular és un partit que és constitucionalista. 
Llavors, és lògic que això no ho acceptem. És molt llarga aquesta moció, però si jo 
hagués de fer un petit resum, aquí es diu que el rei està impedint el lliure dret de 
decidir del Poble de Catalunya. Jo crec que això és fals. El rei no ho impedeix; ho 
impedeix la Constitució, que no l’ha feta el rei. Almenys, aquest rei.  
Diu que la monarquia representa uns valors completament allunyats a la igualtat entre 
ciutadans de democràcia. Això no ho entenc. No té res a veure el rei amb aquests 
valors. 
També està dient que la monarquia sempre ha menyspreat la llengua catalana. El rei 
sempre ha defensat la pluralitat d’Espanya. Llavors, el rei no menysprea la llengua 
catalana. 
En quant a la corrupció, també diu que hi ha membres de la seva família que estan, en 
aquests moments, assentats davant de tribunals per delictes de corrupció. Això no 
està demostrat. Ell, de moment, no hi és. 
I la postura no neutral del rei amb el procés polític que viu Catalunya, se’l critica, 
comparant amb les altres monarquies, com la britànica, referent al conflicte polític 
entre Escòcia i el Regne Unit. No és problema del rei, tot això. Es problema de la 
Constitució espanyola; que es va constituir a la dècada dels 70, que voguen o no 
voguen, existeix, i és la que impera avui en dia a Espanya. 
Nosaltres, el representant del Partit Popular, votarem en contra d’aquesta moció. 
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Antoni Peñafiel, Candidatures de L’Entesa – ICV - EUiA- EPM- VeC- (ENTESA): 
Des del grup de l’Entesa representem una diversitat de candidatures que venim d’una 
tradició política democràtica i d’uns valors republicans. I per tant, en coherència, 
votarem a favor de la moció que planteja el grup d’Esquerra Republicana.  
En aquest sentit, dir que, nosaltres, el que seguim reivindicant, ja que alguns no vam 
poder participar en el que comentava el senyor Caldentey, és en tenir l’oportunitat 
també de dir la nostra i de poder decidir si volem, o no, una república. Per tant, 
nosaltres el que reclamem és poder exercir aquest dret a opinar i poder decidir, de 
forma vinculant, en un referèndum. 
 
Francisco Romero, Partit dels Socialistes de Catalunya – Coalició de Progrés (PSC-
CP): 
Nosaltres, més que entrar en el fons de la qüestió, perquè... A veure, el tema de fons, 
clarament i per ser breu, perquè és un tema molt clar, nosaltres compartim i respectem 
moltes de les coses que s’han dit. El que sí que tenim clar és també que, quan un 
parla seriosament d’aquests temes, recordem, per exemple, tot el treball que es va fer 
de “Tots els Noms”, que el va fer l’Institut d’Estudis Penedesencs, que ho vam recolzar 
des d’aquí, dels del Consell Comarcal, realment els valors republicans i el que va 
significar la repressió franquista aquí, a l’Alt Penedès, doncs realment, es podrien 
escriure moltes pàgines. I aquest web recull moltes de les claus que fins i tot hauríem 
de tenir en compte per recuperar la república. Justament, aquest web de “Tots els 
Noms”, i on segurament vostès poden trobar veïns seus, veïns i veïnes que van patir 
la repressió, la condemna, l’afusellament. Fins i tot familiars directes de molts dels que 
estem aquí.  
Doncs realment, la tradició republicana, el que va significar la repressió franquista i tot 
això, nosaltres, no només ens ho creiem, sinó que pensem que hem de treballar en 
aquesta línia. Perquè quan arribi el moment, que algun dia arribarà, en que s’hagi de 
plantejar el renovar, o no, el marc jurídic que hi ha, o la relació Espanya Catalunya, o 
el que hagi de passar, segurament hi hagi una gran majoria de gent que aposti per un 
canvi cap a un model republicà, que segurament és més democràtic que una institució 
com la monarquia, que no ho és tant. 
Però aquest és un escenari que creiem que s’ha de treballar d’una altra manera. I que 
mocions com aquesta, i de fet tenim precedents aquí a la comarca d’alguna moció que 
es va aprovar per un debat i en calent, segurament, que per la proximitat d’unes 
eleccions, que el que va provocar és que això que parlem dels drets socioeconòmics, 
doncs justament va provocar que determinada premsa aprofités aquella votació per 
perjudicar a alguns dels sectors que són referents aquí.  
I aquest és el missatge amb el que ens quedem. És a dir, no serem nosaltres, ni molt 
menys, que defensarem la monarquia. Sinó tot el contrari. Que pensem que hi pot 
haver missatges de treball impositiu per anar sumant gent per quan s’hagi de decidit 
un canvi en aquest escenari, però el que sí que és veritat és que justament aquest 
tipus de mocions ara mateix no ajuden en aquest sentit. I fins i tot, poden provocar un 
perjudici en alguns sectors que treballen amb l’estatus que hi ha ara. I és el que és. I 
que tenim precedents, si recordem, com alguna premsa va estar durant setmanes 
atiant determinades posicions politiques, que sabien que no tenien cap impacte, però 
sí que va tenir un perjudici clarament en el sector del vi, en el sector de l cava. Per 
tant, que entengui el ponent que entenem les raons de fons, que a nosaltres ens hi 
trobaran en tot allò que serveixi per sumar en positiu cap a un projecte col·lectiu en 
valors democràtics. I aquí, en el nostre territori, sabem exactament el que ha estat tota 
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la repressió franquista i que ha anat deixant pel camí. Però que pensem també que 
hem de posar un cert sentit comú en determinades propostes que realment no 
impactin després. I no ens trobem demà en directe una connexió per televisió, i en 
determinada premsa, que justament el que vulgui és perjudicar el nostre dia a dia. 
Per tant, mentre que no arribi aquest moment, treballem en positiu. Però sobretot, no 
perjudiquem el dia a dia. 
 
Raimon Gusi, Convergència i Unió (CIU): 
Aquesta moció que presenta Esquerra Republicana, de fet, ja s’entén que la presenta 
Esquerra Republicana. Ho entenem. I fins i tot, ens hi podríem sentir propers i amb 
simpatia. Veure-la amb simpatia.  
Ara bé, què ens plantegem?. Ens plantegem que avui pot fer que el que fem és posar 
el carro davant dels bous. És a dir, hauríem de graduar bé el tempos polític i plantejar-
nos: Ara ens convé una moció d’aquest tipus? Què en traiem? En traiem alguna cosa 
de profit? Ens afavoreix posar noms i cognoms i tractar-ho d’aquesta manera? I ens 
oposem als actes? 
Jo crec que hem de saber exactament com estem ara, quina situació jurídica i 
institucional hi ha, i quina pot haver-hi en el futur. I ningú ha de renunciar a res. I si un 
té un posicionament republicà, l’ha de mantenir. També es pot ser crític igualment. 
Però no entenem que s’hagi d’aprovar aquesta moció. 
Creiem que seria millor presentar mocions inclusives. A poder ser, sense necessitat 
d’atacar a ningú. Més realistes, més pràctiques, menys institucionals. Per exemple, 
una moció pel dret a decidir. I que d’una punyetera vegada es pugui fer un 
referèndum. Aquesta seria una bona moció. O una altra moció, on nosaltres ens 
posicionem perquè creiem que el futur passa pel dret a tenir un estat propi i aquest 
estat propi hauria de ser una república catalana.  
Però entenem que, de la manera que s’ha plantejat la moció, amb el text que conté, no 
li podem donar suport. I per tant, hi votarem en contra.  
Llavors també, aprofitant l’avinentesa, perquè suposo que no prosperarà, però per 
aprofitar-ho per altres vegades, al final de les propostes de resolució hi ha una qüestió 
de forma que jo suggeriria que en els punts 3 i 4 parlem de “instar als ajuntaments de 
la comarca a...”. Jo ho canviaria, per avui o altres vegades, substituir-ho per 
“proposar”. Perquè jo crec que per al Consell Comarcal és més correcte 
institucionalment. Perquè sembla que des del Consell Comarcal obliguem o ordenem 
als ajuntaments el que han de fer. Us proposem això. I ja fareu. I ja decidiu, que per 
això teniu autonomia municipal. Instar, sembla que obligui. Però bé, aquesta és una 
qüestió del redactat. 
Lo important és que nosaltres, sense renunciar a res i essent el que som, creiem que 
en aquests moments, aprovar una moció d’aquest tipus, amb una base crítica en 
aquest sentit i amb els condicionants que hi posa, no ens afavoreix en res. I per tant, 
no mantenim el tempos que hem de mantenir i que hem de seguir el conjunt de 
Catalunya, el conjunt del País. Moltes gràcies. 
 
Pol Pagès, Esquerra Republicana de Catalunya (ERC): 
En resposta una mica a tothom.  
Evidentment, no intentarem convèncer al Lluís Caldentey del Partit Popular. 
Agraïm també el posicionament que ha pres el Toni, de les Candidatures de L’Entesa. 
I desprès, vaja, el posicionament tant del PSC com de Convergència, a nosaltres ens 
sorprèn. Perquè és un “quiero y no puedo”, com aquell qui diu. Entenem que atiar el 
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boicot del cava, en aquest tipus de mocions, és ser una mica “rastrero”. Perquè aquell 
boicot que es va fer en determinat moment, interessada i políticament, les 
conseqüències que allò va provocar no es van revertir en el mercat. En el sentit que 
difícilment s’han recuperat aquelles quotes de mercat, sinó que aquells productors van 
haver d’obrir mercats nous, en aquesta línia. En tot cas, creiem que no és una eina 
que crec que sigui lloable fer-la servir aquí.  
I en tot cas, en referència a Convergència, quan es parla del carro per davant dels 
bous, em recorda una mica allò del Pujol del “Ara no toca”. En tot cas, si realment 
estem en un procés de desconnexió amb l¡’estat, no trobem quins imperatius fan que 
aquest carro i aquests bous s’aturi davant d’unes mocions que considerem que 
generen bastant de consens, d’acord al panorama polític actual. 
A banda d’això, suposo que hi ha algun pacte entre els dos socis de govern de no 
xafar-se els ulls de poll. I per tant, aquesta moció no pot prosperar. No ho compartim. 
Però és evident que no forçarem a ningú a votar en allò que no hi creu. Nosaltres, sí 
que és veritat, que la nostra ideologia i dignitat republicana, no es rebaixa per cap 
pacte. Però sí que és evident que, en aquest sentit, avui, aquesta moció, segurament 
la perdrem. És fàcil fer els números que toquin. Però sí que és veritat que continuarem 
i persistirem. 
I ja per acabar, només una petita referència lingüística per al conseller Gusi. Al 
diccionari de l’Institut d’Estudis Catalans, la tercera accepció de la paraula “instar” diu: 
“demanar alguna cosa que es considera justa”. Per a nosaltres, una república en 
detriment d’una monarquia, es molt justa. I per tant, enteníem que era sa i correcte 
que, si aquesta moció avui prosperava, es pogués instar als diferents ajuntaments de 
la comarca. Però també aprovar-la, per això, perquè era una cosa justa, que és bona 
defensar. 
Res més. Ens sap greu que els dos grups amb més consellers en aquest Plenari no hi 
votin a favor. Però bé, com he dit abans, persistirem. Moltes gràcies. 
 
VOTACIÓ:  La moció no s’aprova per 19 vots en contra dels grups polítics comarcals 
de CIU, del PSC-CP i del PP, 10 vots a favor dels grups polítics comarcals d’ERC, de 
la CUP-PA i d’ENTESA, i l’abstenció del conseller Joan Cols Canals. 
 
 
14- Prendre coneixement de la renúncia al càrrec de  consellera comarcal de la 
senyora Eva Bonell Chacón. 
 
Vist l’escrit presentat el dia 3 de març de 2016 per la senyora Eva Bonell Chacón en 
relació a la renúncia al càrrec de consellera comarcal del Consell Comarcal de l’Alt 
Penedès. 
 
Vist el que disposa l’article 9.4 del Reglament d’Organització i Funcionament de les 
entitats locals i, la Instrucció de 10 de juliol de 2003, de la Junta Electoral Central, 
sobre substitució de càrrecs representatius locals, la renúncia ha de fer-se efectiva per 
escrit davant el Ple de la Corporació a qui correspondrà prendre raó de la mateixa. 
 
El Ple del Consell Comarcal de l’Alt Penedès, 
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1- Pren coneixement de la renúncia presentada per la senyora Eva Bonell Chacón 
com a consellera d’aquest Consell Comarcal, nomenada per acord de Ple de 
data 17 de juliol de 2015.  

2- Acorda trametre a la Junta Electoral Central certificat del present acord, amb la 
finalitat que procedeixi a la substitució corresponent, d'acord amb el que 
disposa l'article 182 de la Llei Orgànica 5/1985, de 19 de juny, del Règim 
Electoral General. 

3- Comunicar aquest acord a la senyora Eva Bonell Chacón. 
 
 
INTERVENCIONS: 
 
Carlota Carbó, Candidatura d’Unitat Popular – Poble Actiu (CUP-PA): 
Tenim la carta de renuncia de l’Eva. Però abans de llegir-la vull fer uns comentaris.  
El passat dimarts 8 de març varem reivindicar la lluita de la dona treballadora. Que, 
com podem veure aquí al Consell Comarcal, encara fa falta molta feina. I és que els 
tons que s’empren, com les maneres de fer, paternalistes, no ajuden al fons de la 
qüestió, que és el sistema patriarcal. I el teu to, Francesc, com les teves maneres de 
fer, no ens agraden. I és que no ajuden cap a una societat més igualitària. I és que ets 
el president del Consell Comarcal, però aquí tots som iguals. 
I després d’això, vaig a llegir la carta de l’Eva: 
“Hola, 
Escric aquestes paraules per anunciar la meva renúncia al càrrec de consellera del 
Consell Comarcal de l'Alt Penedès. Aquesta decisió és pressa per motius estrictament 
professionals, ja que la meva professió m'impedeix la plena dedicació com a 
consellera. No és un pas que m'agradi fer però s'ha de ser conscient de la 
disponibilitat de cada persona i la dedicació i, en el meu cas faig un pas al costat per 
seguir treballant, però des d'una altra posició. 
Aprofito per agrair tota la feina feta i la confiança a les meves companyes Anna 
Baqués i Carlota Carbó, i també agrair a tota la territorial de la CUP la seva 
constància, el suport i el treball en equip. 
Seguim treballant! 
Cordialment, 
Eva Bonell Chacón” 
 
President: 
En tot cas, jo, a la Eva, no li puc agrair la feina que ha fet. En tot cas, sí que li agrairé i 
agrairia que li féssiu arribar. 
Com a referència, penso que posar-se amb les qüestions personals de com és 
cadascú, no forma part de a lo que jo he vingut aquí, ni a lo que han vingut els demés 
aquí.  
I per tant, jo em vaig presentar a regidor en el seu moment, a alcalde del meu poble, a 
conseller comarcal i a president del Consell Comarcal, per treballar per a les persones, 
per treballar per als pobles. I aquest és el meu objectiu. El meu objectiu no era venir 
aquí per agradar a ningú. No ha estat mai el meu objectiu. Ni per caure més bé a un, 
ni per caure més bé a un altre. El meu objectiu és aquest. En tot cas, hi haurà coses 
que hauré fet molt malament, hi haurà coses que hauré fet menys malament i alguna, 
a lo millor, l’he feta bé. Segurament.  
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Però en tot cas, si hi ha alguna cosa que, personalment, he fet malament amb vostès, 
vostès m’ho poden dir tranquil·lament. Intentaré corregir amb lo possible, evidentment. 
Però en tot cas, el meu objectiu era aquest. I moltes gràcies.  
 
 
El Ple en resta assabentat. 
 
 
15- Informacions de la Presidència.  
 
No n’hi ha. 
 
 
16- Precs i Preguntes. 
 
Antoni Peñafiel, Candidatures de L’Entesa – ICV - EUiA- EPM- VeC- (ENTESA): 
Tenim un parell de preguntes. 
Per una banda, he llegit aquests dies que des de la Generalitat s’està elaborant el Pla 
de mobilitat intercomarcal 2016 i que s’està demanant la participació d’ajuntaments i 
de consells comarcals. Volíem saber si el Consell Comarcal té previst algun tipus 
d’espai de participació, tant per la Comissió comarcal de transport públic, com pels 
grups comarcals que no formem part de l’equip de Govern. 
I una altra qüestió és que coneixem que al Consell Comarcal del Garraf ja s’està 
organitzant el debat, a nivell territorial, del Pla territorial del Penedès. I que ja s’estan 
convidant a entitats. En principi, aquí a l’Alt Penedès, hi havia l’acord polític de que 
quan aquest debat es traslladés a medi territorial, se’ns faria partícips; tant als grups 
que hi ha al Consell Comarcal, com a les entitats que hi poguessin estar interessades. 
I ens agradaria saber si, com al Garraf veuen que ja està això en marxa, si es 
comparteix aquesta visió des de l’Alt Penedès i si hi ha previsió de posar en marxa el 
grup de treball del Pla territorial. 

 
Anna Baqués, Candidatura d’Unitat Popular – Poble Actiu (CUP-PA): 
Nosaltres volem traslladar un prec que se’ns ha fet des de la Plataforma d’Afectats per 
la Hipoteca de la comarca. Que és que si es pot tornar a convocar la Taula comarcal 
antidesnonaments. Perquè fa dos anys que no es convoca. I sembla ser que el que es 
va acordar era que es faria, com a mínim, una convocatòria a l’any. Per fer una mica 
de revisió i posar alguns temes a sobre la taula. 
 
President: 
En quant al Pla de mobilitat intercomarcal que està redactant la Generalitat. 
Evidentment, que inicialment qui entenem que d’alguna manera hi ha de participar, i hi 
participa, és la Comissió comarcal de mobilitat. En la qual, hi ha ajuntaments. 
L’Ajuntament de Vilafranca i el Consell Comarcal. I per tant, hi ha la representació. I en 
aquest sentit, entenem que és l’element i l’eina de treball per aquest tema. 
En quant al Pla territorial parcial del Penedès. És veritat que el Consell Comarcal del 
Garraf ha organitzat ja aquest tema. A mi m’ha arribat alguna petició en aquest sentit. 
Evidentment, nosaltres entenem que ha de ser un pla que, abans de que surti res a la 
llum, ha de ser participatiu. Però jo he entès sempre, primer, en un sentit, nosaltres 
anàvem un pas per davant que els del Garraf. Perquè nosaltres fa anys vam redactar 
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el Pla territorial de l’Alt Penedès. Per tant, nosaltres tenim una base en el nostre 
territori que ells no tenen.  
I a més a més, en quan al Pla territorial parcial, en aquest moment no hi ha cap 
document en el qual treballar. En aquest moment, totes les reunions que s’han fet han 
estat per veure com estem. No on anem. Per tant, jo entenc que sí que s’ha de crear 
un espai de participació, no només a nivell dels grups polítics, sinó segurament, més 
enllà; entitats, etc. Però que jo penso que és bo, i fer-ho, quan tinguem un document 
sobre el qual començar a plantejar què és lo que hem de fer amb tot lo que tenim. En 
tot cas, penso que és un tema que caldrà començar-hi  a avançar.  
I en quant a la convocatòria de la Taula comarcal antidesnonaments amb la PAH, 
entenem que sí, que està bé. Aquesta Taula va tenir uns objectius, es van aconseguir 
una part. Com sempre, no tot, segurament. Però segurament, caldria tornar-la a 
convocar. I per tant, ens hi posem i comencem a treballar.  
 

 
I sense més assumptes a tractar, el president aixeca la sessió quan són les 21:20 
hores, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 

El secretari        El president    
 

 
 
 
 

    Xavier Rodado Honorato   Francesc Olivella Pastallé 
 
 
 
 
DILIGÈNCIA.- Faig constar, d’acord amb el preceptuat a l’art. 199.1.3 del Reglament 
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, que l’acta 
transcrita comprèn 48 pàgines relacionades amb els números de la 67 a la 114. 
 
Vilafranca del Penedès, 15 d’abril de 2016 
 
El Secretari 
Xavier Rodado Honorato 
 


